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Obec Dolní Bojanovice 
pořádá v sobotu 

1. srpna 2009 

Koncert 
černošského gospelu 

Breath of Life Ministry 
& Martin Novak projekt 

Koncert se koná 
Pod Zeleným, 

začátek je v 18 hod.

V případě nepřízně 
počasí se koncert koná

 v Obecním domě.

Jste srdečně zváni.

Obec Dolní Bojanovice pořádá v neděli 12. července 2009 Obec Dolní Bojanovice pořádá v neděli 12. července 2009 
Koncert cimbálové muziky DANAJKoncert cimbálové muziky DANAJ

Koncert se koná Pod Zeleným, začátek je v 19 hod.Koncert se koná Pod Zeleným, začátek je v 19 hod.
V případě nepřízně počasí se koncert koná v Obecním domě.V případě nepřízně počasí se koncert koná v Obecním domě.

Jste srdečně zváni.Jste srdečně zváni.
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Přejeme všem příjemnou dovolenou 
a dětem hezké prožití prázdnin 
naplněných hrou a zábavou.

Redakční rada
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Dobrý a ještě lepší čas letní, Dolní Bojanovice... 

Jarní Zpravodaj obsáhl podrobněji potřeb-
nost a způsob řešení nezbytnosti bytové 
výstavby. K tomuto tématu se uskutečnila již 
čtvrtá schůzka s majiteli pozemků v lokalitě 
Díly pod Vinohrady, na které byla představe-
na varianta řešení „pozemkovou úpravou“. 
Dále jarní Zpravodaj sumarizoval rozpočto-
vané investice letošního roku.

Prohlubující se finančně-ekonomická kri-
ze dává tušit, že nebude snadné tyto stavby 
financovat. Dopady vnímáme ve významném 
propadu daňových příjmů, které tvoří páteř 
finanční stability obce, i na finančních rezer-
vách.

Připomenu, o které stavby se jedná. Nej-
rozsáhlejší stavbou je připravené komplexní 
řešení odkanalizování jihu obce novým 1,5 
km dlouhým páteřním kanálem. Tato stoka 
povede po jižním břehu Prušánky od čis-
tičky odpadních vod, ulicí Josefovská až po 
TONSTUDIO. Práce chceme zahájit kon-
cem června. Stavba bude stát téměř 24 mil. 
Kč. Získané dotace jsou ve výši 14,5 mil. Kč 
a o další  4,5 mil. Kč máme ještě zažádá-
no… Při této stavbě budeme rekonstruovat 
i domovní přípojky vyvedením mimo komu-
nikaci. Rekonstrukce komunikace si vyžádá 
další finanční prostředky… Stavba do značné 
míry ovlivní provoz v Josefovské ulici. Objízd-
né trasy budou řešeny ulicemi Záhumenice, 
dále Farská, Za Humny a  Na Hrázce. Provoz 
odkanalizování domácností nebude význam-
ně přerušován, ale přesto nelze vyloučit 
mimořádné komplikace – např. při větších 
deštích. Bude potřeba, aby občané vzali na 
vědomí složitost celé stavby, která přispěje 

k významnému zlepšení kvality stávajícího 
odkanalizování celého jihu obce. O průběhu 
příprav a stavby budete průběžně informo-
váni. 

Další klíčovou investicí je sběrný dvůr 
odpadů. Celá stavba bude zabírat plochu 
cca 0,7 ha a je situována naproti stávající 
ČOV. Na investici za téměř 20 mil. Kč jsme 
získali dotaci z fondů EU a SFŽP 17,5 mil.
Kč. Stavbu zahájíme na podzim a do provozu 
ji uvedeme v létě příštího roku. Budou zde 
řešeny všechny současné nevyjasněné pro-
blémy „Nerudovské“ otázky „kam s ním?“…

Třetí  náročnou stavbou bude komplexní 
rekonstrukce sociálního zázemí v budově 
ZŠ. Vyřešíme nejen přestavbu toalet, ale 
i odkanalizování v budově a rekonstrukci 
části podlah. Na investici za 6,5 mil. Kč se 
podařilo zajistit 4 mil. Kč dotací. Stavba pro-
běhne o letošních prázdninách. 

Další stavba za 1,1 mil. Kč v době, kdy čte-
te tyto řádky, finišuje. Jedná se o nový kanál 
– propojení ulic Spodní Pustá – Okružní.  
Komunikaci a ostatní sítě zbudujeme příští 
rok, ale již za měsíc bude možno tuto „zkrat-
ku“ používat. V současné době máme pro-
jekty pro územní řízení a připravujeme pro-
jekty pro stavební povolení.

Za budovou ZUŠ letos vzniknou parkové 
úpravy, na něž nám Ministerstvo pro místní 
rozvoj přispělo částkou 300 tis. Kč. Na další 
etapu oprav slovácké chalupy jsme obdrželi 
200 tis. Kč, které budeme investovat do stře-
chy. I tyto menší stavby budeme spolufinan-
covat. Další připravované investice a projekty 
byly popsány v jarním čísle Zpravodaje.
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Nyní bych vám chtěl přiblížit v kostce 
vodohospodářskou problematiku v naší 
obci. Nakládání s odpadními vodami a pit-
nou vodou je velmi citlivým tématem. Pro-
blémy v této oblasti si dnes takřka nepři-
pouštíme. V naší obci je v současné době 
cca 15 km kanalizací, z toho 11 km obec-
ních a 4 km patří VAK Hodonín a.s. a obec 
je zároveň akcionářem. Smíšené vlastnictví 
je i u vodovodu, kde je podíl vyrovnanější. 
Společnosti VAK patří páteřní stoky na ulici 
Hlavní, severní břeh Prušánky, Záhumenice, 
část stoky pod Zelnicemi s přečerpáváním 
a čistírna odpadních vod. Stoky na ulici Hlav-
ní jsou betonové a dosluhují! V uplynulých 
měsících jsme nechali zpracovat komplexní 
monitoring, který odhalil problematická mís-
ta. Páteřní stoka po severním břehu je sice 
novější, ale již při menších deštích ani odleh-
čovací komory nezabrání jejímu natlaková-
ní. To má za následek vnikání splaškových 
a balastních vod do některých rodinných 
domků. ČOV má kapacitu 3050EO a bude 
v brzké době potřebovat intenzifikaci…
Vzhledem k tomu, že VAK dnes řeší projekt 
Střední Pomoraví, nebude moci investovat 
po několik let do svého majetku v naší obci. 
Obec zase nemůže žádat z evropských fon-
dů v důsledku již zmiňovaného smíšeného 
vlastnictví… Navíc má obec s VAK uzavře-
nou bezúplatnou smlouvu o provozování na 
dobu neurčitou, tím odporuje plánům obno-
vy vodovodů a kanalizací… Tento rébus již 
přes dva roky řešíme a zatím se nám nedaří 
najít ve zmíněné oblasti s VAK Hodonín a.s. 
společnou řeč… Byl bych rád, kdybyste si 
tedy uvědomovali, že ne vždy ten starosta 
může vyřešit promptně problémy, které nás 
třeba i léta provázejí. Rozhodně ale máte i vy 
vliv na to, zda problém bude ještě větší. Pří-
kladem je nakládání s dešťovými srážkami. 
Ve většině případů máme „rýny“ svedeny do 
kanálů. Tím přispíváme k zahlcení kanaliza-

ce, a navíc z „daru zhůry“ v podobě deště 
děláme balastní vodu, zahlcující kanalizace 
a odtékající na ČOV k přečištění, což zase 
platíme – každý „kubík“ 25 Kč!!! Tedy naši 
předkové byli v tomto ohledu podstatně pro-
zíravější. Zpevněných ploch přibývá a brzy 
přijde doba, kdy budou majitelé nemovitostí 
platit navíc mnohatisícové částky ze střech 
a zpevněných ploch… Dnes již platí podnika-
telé, firmy a právní subjekty. Berte tuto infor-
maci vážně a řešte zadržení vody pro další 
zužitkování, vždyť naše suchá jižní Morava 
po vodě každé léto volá! 

Naše obec byla požádána o zajištění požár-
ní ochrany obcemi Starý a Nový Poddvorov. 
Pro zajištění akceschopnosti naší jednotky 
dobrovolných hasičů jsme podali žádost 
o dotace na pořízení nové hasičské cisterny. 
Naši hasiči vyjíždějí k desítkám mimořád-
ných událostí a jejich akceschopnost a obě-
tavost je vysoce ceněna i profesionály. Tímto 
děkuji i za starosty okolních obcí naší jed-
notce JSDHO, starostovi hasičů p. Josefu 
Polínkovi, veliteli p. Petru Bohůnovi  a všem 
členům děkuji za jejich profesionální pomoc. 
Naši hasiči naplňují  ušlechtilé „Bohu ke cti 
a lidem ku pomoci “… 

          
Děkuji za spolupráci všem, kdo pomáháte 

a pracujete na společném díle společenství 
občanů naší vesnice…

Vážení spoluobčané, přeji vám, aby se 
vám dařilo. Přeji nám všem, aby naše politic-
ká reprezentace uměla najít ne populistická, 
ale skutečná řešení nemocí dnešní doby, 
které zdaleka nemají původ v ekonomické 
krizi.  

Přeji vám léto, jak má být...

Mgr. Vlastimil Jansa
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 Zkrácený výpis z veřejného zasedání Zastupitelstva obce dne 16. 3. 2009

Zastupitelstvo schválilo:
• Rozpočtové opatření č. 2
• Podmínky rozhodnutí o poskytnutí dotace 

na typový projekt - CzechPOINT - Kontakt-
ní místo (upgrade)

• Finanční spoluúčast ve výši 359.000,- Kč 
na akci „Park za Obecním domem v Dol-
ních Bojanovicích“

• Podání žádosti o dotaci na pořízení nové 
hasičské cisterny

• Odkup rodinného domu č.p. 191 na p.č. 
700 a pozemek p.č. 700 o výměře 272 
m2 - zastavěná plocha a nádvoří v katast-
rálním území (dále jen k.ú.) Dolní Bojano-
vice za cenu dle znaleckého posudku, tj. 
831.510,- Kč

• Prodej pozemku p.č. 1809/8 o výměře 
227 m2 za cenu 100,- Kč/m2 Myslivecké-
mu sdružení STUPAVA Dolní Bojanovice

• Finanční spoluúčast na 2. etapě opravy 
Slovácké chalupy – střecha ve výši 40% 
- 179.000,- Kč – dle dotačních podmínek

• Statut sociálního fondu s platností od 1. 1. 
2009

• Odkup pozemku ve zjednodušené eviden-

ci - parcela původ pozemkový katastr st. 
p.č. 622/2 o výměře 83 m2 v k.ú. Dolní 
Bojanovice od paní Miroslavy Ištvánkové

• Uzavření smlouvy o bezúplatném převodu 
nemovitosti č. UZSVM/BHO/6514/2008/
BHOM, a to pozemku p.č. 1883/9 o výmě-
ře 30 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice z vlast-
nictví České republiky do vlastnictví Obce 
Dolní Bojanovice

Zastupitelstvo bere na vědomí:
• Rozbor nákladů DPS a nemá výhrady 

k navrhovanému rozúčtování nákladů za 
energie ve společných prostorách do 
ceny jednotlivých nájmů v dalším období

• Informaci o záměru řešení návsi
• Informaci o návštěvě papeže a doporuču-

je nepřesunovat termín hodů
• Aktualizaci směrnic v souladu s právními 

předpisy
• Informace týkající se  pronájmu pozemku 

p.č. 4003 v k.ú. Dolní Bojanovice občan-
skému sdružení Ranch Strong will

• Informace o dotacích

Zastupitelstvo schválilo:
• Rozpočtové opatření č. 3
• Prodej pozemku p.č. 1843/43 - ostatní 

plocha, jiná plocha o výměře 22 m2  v k. ú. 
Dolní Bojanovice za cenu 100,- Kč/m2

• Přijetí daru a uzavření darovací smlouvy na 
PK parcely p.č. 4273/1 a 4273/2 v k.ú. 
Dolní Bojanovice ve prospěch Obce Dolní 
Bojanovice 

 Zkrácený výpis z veřejného zasedání Zastupitelstva obce dne 23. 4. 2009

• Zřízení věcného břemene ve prospěch 
oprávněného Telefónica O2 Czech 
Republic, a.s. se sídlem Za Brumlovkou 
266/2, Praha 4 – Michle na pozemcích 
p.č. 1379/3, 1379/4, 1380/3 v k.ú. Starý 
Poddvorov a na pozemcích - PK parcelách 
p.č. 5061, 5186, 5183/1, 5184, v k.ú. 
Dolní Bojanovice za jednorázovou odmě-
nu 8.000,- Kč
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Zkrácený výpis z veřejného zasedání Zastupitelstva obce dne 29. 5. 2009

• Příspěvek pro Tělovýchovnou jednotu ve 
výši 263.000,- Kč

• Příspěvek pro Orel jednotu Dolní Bojano-
vice ve výši 166.000,- Kč

• Příspěvek pro Hokejbal HBC Snippers ve 
výši 40.000,- Kč

• Podání žádostí o dotace a finanční spolu-
účast na akce: Doplnění kanalizace Dolní 
Bojanovice - část jih, Park za Obecním 
domem v Dolních Bojanovicích

• Přijetí dotace na knihovnu ve výši 50.000,- 
Kč od Města Hodonín

• Přijetí dotace na volby ve výši 34.600,- Kč 
od Krajského úřadu Jihomoravského kraje

• Schvalování přijetí dotací do výše 
500.000,- Kč Radou obce

•  Výši finanční spoluúčasti pro majitele 
pozemků v lokalitě Neoveská ve výši 20% 
nákladů, tj. 43.950,- Kč na 1 stavební 
místo

• Plán kontrolní činnosti finančního výboru 
Obecního zastupitelstva v Dolních Bojano-
vicích na rok 2009

• Plán činnosti kontrolního výboru Obecní-
ho zastupitelstva v Dolních Bojanovicích 
na rok 2009

• Uzavření „Dohody o spolupráci při zabez-
pečování místních záležitostí veřejného 
pořádku“ s Policií ČR - Krajské ředitelství 
policie JMK

• Zadání zpracování projektové dokumenta-
ce výstavby zázemí pro tenisový oddíl

• Podmínky pro uzavření smlouvy o zajištění 
požární ochrany s obcemi Starý Poddvo-
rov a Nový Poddvorov

Zastupitelstvo bere na vědomí:
• Žádost firmy NEOS, v.o.s.
• Informaci o investičních akcích
• Informaci o volbách
• Představenou studii návsi
• Schůzku s firmou Kordis a JMK
• Informace o setkání Charty venkovských  

obcí

Zastupitelstvo schválilo:
• Uzavření smlouvy s vybranou firmou 

RENOVA stavební a obchodní společnost 
s r.o., za cenu 5.565.945,- Kč bez DPH,  
6.623.475,- Kč vč. DPH

• Navýšení financování akce „Rekonstruk-
ce sociálního zázemí ZŠ Dolní Bojanovi-
ce“ na celkovou částku 6.623.475,- Kč. 
Z vlastních prostředků obce bude hrazena 
částka 2.623.475,- Kč

• Pořízení klimatizace do počítačové učeb-
ny ZŠ a MŠ Dolní Bojanovice do celkové 
výše ceny 60.000,- Kč vč. DPH

• Roční příspěvek pro MAS Dolní Morava, 
o.s. pro rok 2009 ve výši 2.000,- Kč

• Úpravu rozpočtu a předfinancování 
projektu „Turistické okénko do čes-
kých a slovenských regionů“ o částku 
317.000,-  Kč. (Dotace bude proplacena 
zpětně.)

• Uzavření smlouvy o dílo s firmou Vodo-
hospodářské stavby Javorník-CZ, s.r.o., 
Benátky 17, Veselí nad Moravou, 698 01 
za cenu díla 23.414.065,- Kč vč. DPH

• Převod prostředků ve výši 256.000,- USD  
na devizový - USD účet u KB, a.s. Hodo-
nín od firmy CAPITAL PARTNERS, a.s.

• Převod finančních prostředků z devizové-
ho účtu obce na běžný účet obce v aktuál-
ním kurzu
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• Uzavření mandátní smlouvy o právním 
zastoupení obce Mgr. Alenou Straubovou

• Výběr uchazečů o koupi pozemků urče-
ných pro živnostenské domky obálkovou 
metodou, termín předložení nabídky do 
15. 6. 2009,  11.00 hod. 

• Majetkoprávní záměr obce na prodej 
pozemků p.č. 1846/154 o výměře 840 m2 
a  p.č. 1846/155 o výměře 336 m2 v k.ú. 
Dolní Bojanovice

• Majetkoprávní záměr na prodej pozemku 
p.č. 1823/29 o výměře 959 m2 v k.ú. Dol-
ní Bojanovice dle GP 1218-62/2009 ze 
dne 12. 5. 2009 za cenu 100,- Kč/m2

• Majetkoprávní záměr na prodej pozemku 
p.č. 1823/30 o výměře  959 m2 v k.ú. Dol-
ní Bojanovice dle GP 1218-62/2009 ze 
dne 12. 5. 2009 za cenu 100,- Kč/m2

• Záměr prodeje části pozemku p.č. 1804/1 
dle GP 511-272/92 v k.ú. Dolní Bojanovi-
ce

• Navýšení rozpočtu o částku 620.019,- Kč 
pro akci budování kanalizace – propojení 
ulic  Spodní Pustá – Okružní

• Uzavření dodatku se společností MND 
GAS STORAGE a.s. – pronájem  části 
pozemků p.č. KN 3959/1 KN a p.č. 3492 
PK

Zastupitelstvo bere na vědomí:
• Požadavek na jmenovité hlasování při 

každém usnesení
• Informaci o stavebním dozoru na akci: 

„Rekonstrukce sociálního zázemí ZŠ Dol-
ní Bojanovice“

• Informaci o opravě podlahy v tělocvičně 
ZŠ

• Výsledky výběrového řízení na akci „Dopl-
nění kanalizace obce Dolní Bojanovice  - 
část JIH“

• Informaci o záměru prodeje pozemků p.č. 
1814/25, a p.č. 1727/2 dle GP 1194-
264/2008 v k.ú. Dolní Bojanovice

• Změny ve zřizovací listině ZŠ a MŠ Dolní 
Bojanovice

• Informaci o autobusu TJ
• Informaci o cyklostezce budované Mikro-

regionem Hodonínsko
• Informaci o návrhu smlouvy o smlouvě 

budoucí na plynofikaci propojení ul. Spod-
ní Pustá – Okružní se společností Jihomo-
ravské plynárny

• Informaci o společnosti VEOS, s.r.o., 
o systému provozu veřejného a slavnostní-
ho osvětlení v obci

• Dohodu o umístění a realizaci cykloturis-
tických zastavení

• Informace o Chartě venkovských obcí
• Záměr pronájmu pozemku PK 3303 (loka-

lita STUPAVA - pískovna) za účelem vybu-
dování přírodního sportovního areálu

• Informaci o čištění cesty směrem k zásob-
níku plynu

• Informaci o zajištění právních záležitostí 
obce

Obec Dolní Bojanovice děkuje všem hos-
titelským rodinám, které poskytly ubytování 
a pohoštění pro 35 delegátů z pěti členských 
států Evropské unie (Rakousko, Německo, 
Nizozemí, Finsko a Lucembursko).

PODĚKOVÁNÍ

Foto: Ing. Miroslav Homola
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pokračování

ORGANIZAČNÍ SCHÉMA OBECNÍHO ÚŘADU

Oddělení účtárny

Funkci účetní a hlavního ekonoma obce 
vykonává Štěpánka Pavková (vpravo).
Funkci účetní a mzdové účetní obce 
vykonává Blanka Podešvová (vlevo).

Náplň ekonomického úseku zahrnuje zejména agendu:
- evidence pohledávek, závazků, hospodářských a nájemních smluv, evidence použití úče-

lových prostředků, evidence přijatých a poskytnutých dotací, kontrola, vyúčtování
- dále sem spadá zpracování došlých a vydaných faktur, vnitřních dokladů včetně kontrol, 

evidence majetku
- měsíční zpracování účetnictví vč. výkazů a měsíčních a ročních uzávěrek
- zpracování DPH za obec a lesy
- zpracování daní z příjmu právnických osob
- rozpočty, rozpočtový výhled, rozpočtová opatření
- roční zpracování inventarizace a jiných výkazů
- vedení účetnictví lesů
- vedení účetnictví obce
- tvorba a evidence směrnic
- příspěvkové organizace a organizační složky
- zpracování roční závěrky a závěrečného účtu obce
- evidence a kontrola vyúčtování nájmů a energií
- vedení mzdové agendy

Obrátit se na účtárnu můžete:
- se žádostí o vystavení potvrzení zaplaceného nájmu pro potřeby ČSSZ

Štěpánka Pavková a Blanka Podešvová jsou k dispozici na obecním úřadě denně v čase 
od 7 do 15.30 hod., případně je můžete kontaktovat na tel. 518 372 225.

V příštím čísle Zpravodaje vás seznámíme s Oddělením kultury.
R.R.

Foto: redakce
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Informace o volbách do Evropského parlamentu

Ve dnech 5. a 6. června 2009 se v naší 
obci konaly volby do Evropského parlamentu. 
Průběh voleb zajišťovaly dvě okrskové volební 
komise. 

Předsedkyní první volební komise byla 
Michaela Tomáštíková, zapisovatelkou Iveta 
Macinková. Předsedou druhé volební komise 
byl Rudolf Bohun, zapisovatelkou Andrea Čer-
venková.

Volby probíhaly v pátek 5. června od 14 do 

   č.  Okrsek 1 Okrsek 2      Celkem      Celkem%
   strany  Hlasů    Hlasů  
 2 KDU - ČSL 224 178 402 55,30
 4 ODS 66 47 113 15,54
 33 ČSSD 30 35 65 8,94
 21 KSČM 27 18 45 6,19
 3 Věci veřejné 7 5 12 1,65
 9 Evropská demokratická strana 7 4 11 1,51
 5 SUVERENITA 3 7 10 1,38
 22 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 7 3 10 1,38
 24 SNK ED 3 6 9 1,24
 16 MORAVANÉ 5 3 8 1,10
 6 VOLTE PRAVÝ BLOK 3 3 6 0,83
 32 NEZÁVISLÍ 4 2 6 0,83
 26 STRANA ZELENÝCH 2 2 4 0,55
 1 Libertas.cz 1 2 3 0,41
 11 DEMOKRATICKÁ STRANA ZELENÝCH 2 1 3 0,41
 20 NEJEN HASIČI S UČITELI DO EVROPY 3 0 3 0,41
 23 STRANA SVOBODNÝCH OBČANŮ 1 2 3 0,41
 25 BALBÍNOVA 0 3 3 0,41
 31 DĚLNICKÁ STRANA 1 2 3 0,41
 13 NÁRODNÍ STRANA 2 0 2 0,28
 17 SPOJENÍ DEMOKRATÉ 2 0 2 0,28
 7 REPUBLIKÁNI 1 0 1 0,14
 14 SDZ 0 1 1 0,14
 15 HUMANISTICKÁ 0 1 1 0,14
 18 LIBERÁLOVÉ 0 1 1 0,14

   401 326 727 100

22 hodin a v sobotu 6. června od 8 do 14 hodin. 
V seznamu voličů bylo zapsáno celkem 2.320 
voličů pro oba volební okrsky. K volbám se 
dostavilo celkem 734 voličů, což je asi 31,5% 
účast ve volbách do Evropského parlamentu.

Občanům, kteří se nemohli dostavit osobně 
k volbám ze zdravotních důvodů, bylo umožně-
no volit do přenosných volebních uren.

R.R.

Dolní Bojanovice 9

Odpadové hospodářství
Vážení spoluobčané,
 předkládám vám vyúčtování odpadového hospodářství za r. 2008:

Celková produkce odpadu za rok 2008   ........................................................ . 866,603 t
Z toho množství komunálního odpadu - směsný komunální odpad  ..................   693,630  t
                                                                - nebezpečný odpad  ..................................   2,578 t
                                                               - tříděný odpad 
                                                                  (papír, plast, sklo, kompozit. obaly) ........ 106,436 t
                                                                - železo   ...................................... ............ 63,958 t
VÝDAJE:
Vývoz popelnic –  TESPRA Hodonín, s.r.o.   ... ............................................... 342.976,- Kč
Uložení odpadu - Skládka Hraničky, spol. s r.o. .......................................... 690.161,- Kč
Náklady na separovaný odpad (svoz, pronájem kontejnerů, nákup pytlů …) ...  481.241,- Kč
Nebezpečné odpady ....................................................................................  58.984,- Kč
Výdaje celkem: ..................................................................................... .. 1.573.362,- Kč

PŘÍJMY:
Poplatky za popelnice – obyvatelé ...............................................................  967.105,-  Kč
Firmy – zapojené smluvně ...........................................................................  118.812,-  Kč
Odměna od EKO-KOM (za třídění)...............................................................  306.362,-  Kč  
Příjmy celkem:  .........................................................................................  1.085.917,- Kč

Rozdíl:  ....................................................................................................    - 487.445,- Kč     

Naše obec dotovala odpadové hospodářství v roce 2008 částkou 487.445,- Kč, výše 
poplatku za popelnice zůstala v roce 2009 již třetím rokem ve stejné výši, tj. 350,- Kč na 
jednoho obyvatele.

Příjem od společnosti EKO-KOM za třídění odpadu se v porovnání s rokem 2007 zvýšil 
o 35 %, ale stále je možné dosáhnout lepších výsledků. Je důležité se do separování odpa-
dů i nadále zapojovat.

Pro srovnání uvádím tabulku  -  množství vytříděných odpadů za období 2002 – 2008. 
Nejlepších výsledků jsme dosáhli v roce 2006. 

Na obecním úřadě byl umístěn E-box, který je určený pro sběr drobných elektrozařízení 
z kanceláře i z domácností (s výjimkou zářivek a baterií), která často končí ve směsném 
komunálním odpadu. Jedná se např. o nefunkční kalkulačky, telefony, drobné počítačové 
vybavení, walkmany, MP3 přehrávače apod.

V letošním roce jsme obdrželi dotaci z EU ve výši 17,5 mil. Kč na výstavbu sběrného dvoru 
odpadů, která by měla být realizována v letech 2009 – 2010. 

Ing. Eva Rajchmanová 
místostarostka



Zpravodaj10

C
EL

K
EM

20
02

20
03

20
04

20
05

20
06

20
07

20
08

20
02

20
03

t
t

t
t

t
t

t
kg

/o
by

v
kg

/o
by

v
D

ol
ní

 B
oj

an
ov

ic
e

16
,6

60
37

,6
17

62
,6

52
10

5,
94

8
12

1,
68

4
88

,0
18

10
6,

43
6

5,
81

1
13

,1
21

PA
PÍ

R
20

02
20

03
20

04
20

05
20

06
20

07
20

08
20

02
20

03
t

t
t

t
t

t
t

kg
/o

by
v

kg
/o

by
v

D
ol

ní
 B

oj
an

ov
ic

e
0,

00
0

13
,1

09
32

,8
27

66
,9

48
74

,9
38

45
,2

44
56

,3
20

0,
00

0
4,

57
2

PL
A

ST
20

02
20

03
20

04
20

05
20

06
20

07
20

08
20

02
20

03
t

t
t

t
t

t
t

kg
/o

by
v

kg
/o

by
v

D
ol

ní
 B

oj
an

ov
ic

e
8,

80
0

14
,8

69
20

,0
87

26
,5

50
29

,3
00

22
,8

50
27

,7
42

3,
06

9
5,

18
6

SK
LO

20
02

20
03

20
04

20
05

20
06

20
07

20
08

20
02

20
03

t
t

t
t

t
t

t
kg

/o
by

v
kg

/o
by

v
D

ol
ní

 B
oj

an
ov

ic
e

7,
86

0
9,

63
9

9,
73

8
10

,4
64

15
,5

13
17

,8
44

19
,3

97
2,

74
2

3,
36

2

TE
TR

A
PA

C
K

20
02

20
03

20
04

20
05

20
06

20
07

20
08

20
02

20
03

t
t

t
t

t
t

t
kg

/o
by

v
kg

/o
by

v
D

ol
ní

 B
oj

an
ov

ic
e

0,
00

0
0,

00
0

0,
00

0
1,

98
6

1,
93

3
2,

08
0

2,
97

8
0,

00
0

0,
00

0

P
ře

hl
ed

o
vá

 ta
b

ul
ka

 tř
íd

ěn
í o

d
p

ad
u 

v 
le

te
ch

 2
0

0
2

 - 
2

0
0

8

Dolní Bojanovice 11

Je jen málo rodin v naší 
obci, které by neměly auto. 
A nejen jedno. Auto je v naší 
uspěchané době dobrým 
pomocníkem jak při výkonu 
našich povolání, tak v běž-
ném rodinném životě. Se zvy-
šujícím se počtem automobi-
lů v obci se však dostáváme 
k problému parkování těchto 
vozidel. Spousta lidí využívá 
garáže či jiná stání např. ve 
vjezdech domů, na plochách 
před domy (předzahrádky). 
Problém nastává tehdy, když 
se auta parkují na místních 
veřejných komunikacích, na 
silnicích. Dnes máme spous-
tu ulic zablokovaných stojí-
cími automobily do takové 
míry, že ten, kdo potřebuje 
projet, zažívá pocity závodní-
ka obřího slalomu. V někte-
rých ulicích jsou lidé schopni 
se domluvit a parkují na jed-
né straně komunikace, tím 
umožňují hladký průjezd 
ostatních vozidel. V jiných 
ulicích domluva asi možná 
není.

Dosud jsme hovořili o au-
tech osobních. K tomu se 
přidávají automobily nákladní 
a autobusy. Některé loka-
lity nejen že jsou „ucpány“ 
auty osobními, ale jsou pří-
mo zablokovány nákladními 
automobily a autobusy stojí-
cími sice na okrajích těchto 

ulic, ale o to více ztěžujícími 
průjezdnost a přehlednost 
ulic.

Jak se do zmíněných lokalit 
mají dostat vozidla integrova-
né záchranné služby – poli-
cie, záchranná služba a hlav-
ně hasiči s těžkou technikou? 
Pamatuje někdo z majitelů 
těchto stojících vozidel na 
bezpečnost a zdraví svoje, 
svých blízkých, sousedů? 
A co pro to můžeme udělat?

Zákon č. 361/2000 Sb., 
o provozu na pozemních 
komunikacích a o změnách 
některých zákonů (zákon 
o silničním provozu) jasně 
říká, že provozovatelé náklad-
ních automobilů a autobusů 
jsou povinni zajistit parkování 
ve vyhrazených prostorech, 
popř. jsou povinni požádat 
o pronájem parkovacího mís-
ta. Zákon také hovoří: Při stá-

Automobil a my

ní musí zůstat volný alespoň 
jeden jízdní pruh široký nej-
méně 3 m pro každý směr jíz-
dy; při zastavení musí zůstat 
volný alespoň jeden jízdní 
pruh široký nejméně 3 m pro 
oba směry jízdy.

Velkým nešvarem jsou tak-
též automobily zbaveny regis-
tračních značek a odstaveny 
na různých veřejných plo-
chách po obci. To, že auto 
zbavíme značek, nezname-
ná, že již nejsme jeho majite-
lem. Vyzýváme majitele těch-
to automobilů, lépe řečeno 
autovraků, o jejich okamžité 
odstranění. 

Zkusme se tedy zabývat 
těmito problémy. Začněme 
každý u sebe a bude se lépe 
žít jak nám, tak našim blíz-
kým, rodinám, sousedům, 
všem.

M.K.

Foto: redakce



Zpravodaj12

Mikroregion Hrušovansko v současné 
době realizuje projekt „Turistické okénko 
do českých a slovenských regionů“, který 
je spolufinancován Evropskou unií a státním 
rozpočtem ČR v rámci „Programu přeshranič-
ní spolupráce Slovenská republika – Česká 
republika 2007 – 2013“. Jedná se o vzájem-
nou propagaci partnerů projektu – mikrore-
gion Hrušovansko, mikroregion Nový Dvůr, 
Obec Dolní Bojanovice a slovenské město 
Holíč – prostřednictvím prezentačních DVD. 
Tyto prezentace budou natočeny v rámci 
projektu a průběžně prezentovány v jednot-
livých mediálních centrech partnerů projek-
tu při různých společenských a kulturních 
akcích. Mediální centra budou vybavena 
LCD obrazovkou, venkovními reproduktory 

• Uskutečnil se a byl dokončen sběr dat od 
vinařů, ubytovatelů, stravovacích zařízení, 
obcí. Tato data byla nezbytnými podkla-
dy pro zpracování  turistického průvodce 
Podlužím a Hodonínskem. 

• Region Podluží se stal členem Regionu 
Slovácko se sídlem v Hodoníně. Člen-
ství v tomto sdružení by mělo lépe napo-
máhat propagaci v rámci mezinárodních 
veletrhů, českého cestovního ruchu, jed-
noduššímu získávání dotačních prostřed-
ků na podporu cestovního ruchu. 

• Region Podluží podal dvě projektové 
žádosti do Fondu malých projektů jižní 
Moravy – Dolního Rakouska. Obě tyto 

Turistické okénko do českých a slovenských regionů
a budou nabízet propagační materiály všech 
spolupracujících partnerů. Prezentační DVD 
bude zobrazovat turistické zajímavosti obce, 
města nebo mikroregionu, doprovázené 
mluveným slovem ve čtyřech světových jazy-
cích. Součástí bude i kalendář kulturních 
akcí, který bude pravidelně aktualizován. 
Cílem tohoto projektu je navázání spoluprá-
ce mezi obcemi, městy i mikroregiony na 
česko-slovenské hranici a především vzbu-
zení zájmu turistů o příhraniční region.  

Jitka Jirků

V rámci tohoto projektu budou pořízeny 
propagační materiály naší obce (orientační 
průvodce obcí, nahrávky hudebních skupin 
a další).

žádosti byly přijaty k financování, probíhá 
příprava smluv.

• První projekt, jehož žadatelem je Regi-
on Podluží, se jmenuje „Zvony Podluží 
– zpravodaj o dění v příhraničních 
regionech Podluží a Weinvierteldrei-
ländereck“. V tomto čtvrtletníku budou 
vycházet aktuální informace o dění na 
Podluží a jeho obcích. Vyhrazena je část 
pro rakouského partnera v původním jazy-
ce (nebude chybět překlad textů). 

• Druhým projektem, zaměřeným na žáky 
základních škol z oblasti Místní akční 
skupiny Dolní Morava, je „Země, voda, 
vzduch – setkání dětí z česko-rakous-

Krátce z Regionu Podluží
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kého příhraničí“. V rám-
ci tohoto projektu byly 
osloveny základní školy 
v dotyčné oblasti. 

• Výstavba regionální roz-
hledy z Česko-slovenské-
ho přeshraničního fondu 
pokračuje. Byl ustanoven 
výbor pro výběrové říze-
ní na realizaci výstavby. 
Dokončení výstavby před-
pokládáme  asi v měsíci 
říjnu/listopadu.

• Místní akční skupina 
Dolní Morava uspořádala 
zasedání členské schůze 
v Dolních Bojanovicích. 
V rámci projektu Vína 
z Dolní Moravy byli oslove-
ni místní registrovaní vinaři 
manažerem skupiny. 

Martina Poláchová

V letošním roce provádí 
Region Podluží aktualizaci 

Strategie rozvoje. 
V této souvislosti bude 
provedena v naší obci 

doplňující anketa, kterou 
dostáváte současně 
se Zpravodajem.

Na základě nově zjištěných 
informací a vašich názorů 

bude zaměřena další činnost 
obce a Regionu Podluží.

Dotazník je možné odevzdat 
do schránky na OÚ 
do 15. 7. 2009.

V dnešní době nás doslova bombardují informace 
o ekonomické krizi u nás i ve světě. Každý z nás si občas 
posteskne nad vlastní ekonomickou situací. Ale málokdy 
si uvědomujeme, o kolik se máme lépe než naši předko-
vé. Nahlédněme do doby poměrně nedávné tak, jak byla 
zaznamenána v kronice obce.

„BOJANOVSKÁ KRONIKA“ – ROK 1976 - hmotná vybavenost obce
V naší obci je přihlášeno 588 ks televizorů a 551 ks roz-

hlasových přijímačů, ovšem v některých domácnostech jsou 
televizory a rozhlasové přijímače i dva – to je 75% na celko-
vý počet domácností. Barevnou televizi v naší obci prozatím 
nevlastní žádný. V roce 1972 bylo v obci 98 osobních auto-
mobilů, do dnešního dne činí celkový počet automobilů 185 
ks. V každé druhé domácnosti je nějaké motorové vozidlo.

Také úroveň bydlení se v naší obci neustále zlepšuje. 
Nejnovější typy domů se budují se širokými okny. Místo 
vrat a širokých návratí se staví garážové podjezdy. V těch-
to nových domcích se zavádí ústřední topení (většinou na 
tuhá paliva), vodovody se studenou i teplou vodou, sprchy, 
splachovací WC a kuchyňské kouty. Ve značné části domác-
ností se vaří na plynovém nebo elektrickém sporáku. Jedna 
z nevýhod je pak velká závislost těchto domácností na elek-
trické energii.

Zhruba by se vesnice podle typu bytů dala rozdělit takto:
• staré domy s úzkými okny, mokré a nevyhovující  20%
• novější typy domů se širšími okny, suché, ale jen částečně 

vybavené       45%
• nejnovější, moderní, zcela vybavené domy   35%

Také vnitřní vybavení bytů je čím dále účelnější, pěkněj-
ší a modernější. Do kuchyní se zavádí kuchyňské linky se 
dřezem, přítokem teplé vody a odpadem, moderními spo-
ráky a ledničkami. Místo obývacích pokojů se zařizují obý-
vací místnosti vysokými účelnými nábytkovými stěnami 
s přihrádkou pro televizi a pohodlnými sedacími souprava-
mi. V nových domcích se většinou plánují dva dětské poko-
je, ložnice a obývací pokoj a všechny místnosti se vybavují 
koberci a silonovými záclonami. Moderní v malování pokojů 
je tapetový váleček. Také úroveň oblékání se zvyšuje.

 D.F.
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Naše obec se vyznačuje 
velkou zbožností. Ta určitým 
způsobem ovlivňuje také 
kulturní život obce. V prů-
běhu roku si připomínáme 
i slavnosti, které se v jiných 
obcích neslaví. Některé cír-
kevní slavnosti zase slavíme 
jiným způsobem.

Připomeňme si ty aktuální, 
které jsme právě oslavili.

Slavnost Těla a Krve 
Páně – Boží tělo

Není známo, kdy se svátek 
začal slavit. Tradice patr-
ně sahá až do Rakouska – 
Uherska či na počátek První 
republiky. Průvod ke čtyřem 
oltářům  se za doprovodu 
krojovaných a dechové hud-
by koná dodnes. Kněz při 
této příležitosti nese Nejsvě-
tější svátost, cesta je lemo-
vána habrovými větvemi. 
O oltáře pečují rodiny a toto 

dědictví se přenáší z genera-
ce na generaci. U každého 
z oltářů proběhne zastavení 
s krátkou pobožností.

Slavnost Nejsvětějšího 
Srdce Ježíšova 
– Božské Srdce

Slavnost má pohyblivé 
datum. Slaví se vždy po dru-

hé neděli po slavnosti Seslá-
ní Ducha svatého. Slavnost 
pochází z konce 17. století, 
její zakladatelkou byla bla-
hoslavená Markéta Marie 
Alacogue, řeholnice řádu 
salesiánek, která pocházela 
z Burgundska a vynikala vel-
kou zbožností. Na její popud 
slavnost zavedl v roce 1675 
jezuita Klaudia de la Kolom-
biere. K tomuto svátku se 
v církvi pojí zvláštní boho-
služby a k nim liturgická čte-
ní a písně.

V naší obci se svátek slaví 
od 30. let 20. století. Způsob 
slavení byl převzat ze Ska-
lice na Slovensku. Průvod 
obcí nese sochu Božského 
Srdce Páně a nástroje Kris-
tova umučení. 

Obě slavnosti byly za dob 
totality zakázány.

R.R.
Foto: Jaroslav Skočík

Foto: Jaroslav Skočík
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naš i  podn ika t e lé

AUTOOPRAVNA JOSEF BÍLÍK

Ve Zpravodaji 2/1995 odpovídal pan Bílík 
na několik otázek. V té době řešil problémy 
s nedostačujícím počtem zaměstnanců a tížil 
ho vzhled autoopravny. 

Tentokrát jsme pana Bílíka navštívili v pří-
jemném prostředí jeho nově zbudovaných 
prostor a zeptali jsme se ho, jak se mu daří 
dnes.

Co Tě lákalo na práci automechanika?
Nemám blízký vztah k rychlým autům, ani 

k žádným super vybaveným autům. To mě 
neláká. Naopak, ještě když pracoval můj 
otec v Hodoníně v servisu, tak mě zajímala 
různě havarovaná a porouchaná auta. 

Máš nově zbudovanou provozovnu. Pro-
zraď nám, zda máš stanovený ještě nějaký 
další cíl, kterého bys chtěl dosáhnout?

Momentálně žádný konkrétní cíl nemám. 
Máme všechno, co jsme potřebovali. 
Spíš nás čekají investice do modernizace 
a obnovy vybavení. Pokud bych měl objek-
tivně zhodnotit, tak v naší obci ještě chybí 
myčka aut. Buď samostatná – samoobsluž-
ná nebo kartáčová. Ale dobře vím , že je to 
velká investice s velmi malou návratností. 

Jaké výhody Ti přineslo nedávné rozšíře-
ní výrobních a kancelářských prostor?

Stavěli jsme to pod názvem „rychloser-
vis“. Vždy, když bylo potřeba udělat malou 
opravu, chyběl prostor. Nebylo místo, kde 
vyměnit zákazníkovi olej, výfuk, změřit 
emise, dát do pořádku geometrii, klimati-
zaci apod. Teď můžeme operativně řešit 
i tyto „rychlovky“. Zákazník si pak může 

sednout u nás v servisu, přečíst si třeba 
noviny a počkat si na své auto. Kapacitně 
servis mnohonásobně přesahuje požadav-
ky Bojanovic, proto je více než 90% našich 
zákazníků z okolí. 

Doléhá na Tebe ekonomická krize?
Ekonomické krize je všude plno. Číhá na 

nás v novinách, v televizi... Já na to mám 
trochu jiný názor. Během posledních 100 
let nastal neuvěřitelný vývoj dopředu a teď 
došlo ke zpomalení tohoto vývoje. Na mě 
osobně ekonomická krize nedoléhá. Práce 
máme pořád dost. Díky tomu, že pracuje-
me také pro pojišťovny ČPP, Kooperativa, 
Česká pojišťovna a pojišťovna TRIGLAV 
(kompletní vyřízení pojistné události včet-
ně focení a vyřízení pojistného), jsme stále 
vytížení. Částečně pociťuji krizi spíše přes 
naše klienty – společnosti mají problémy 
s platební schopností, odsouvají investice 
do aut. 

Foto: redakce
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Co cítíš jako svou výhodu proti konku-
renci?

Jako neznačkový servis vzhledem k veli-
kosti a kapacitě v okolí konkurenci nepo-
ciťuji. Myslím si, že práce je i pro okolní 
autoservisy dostatek. Naopak, kolegové  
využívají našich služeb a máme spolu, 
myslím, víc než dobré vztahy.

Co Tě na práci nebaví?
Papírování, neustálé kontroly. Rád bych 

byl spíš  na dílně.

Jaké služby můžeš nabídnout našim 
občanům?

Veškeré služby spojené s opravou auta. 
Mimo oprav jsou to pak služby karosárny, 
lakovny, vyřízení STK, vyřízení pojistných 
událostí, vnitřní čištění aut, opravy klimati-
zací apod. Dále pracujeme i pro uvedené 
pojišťovny a pro makléřské společnosti 
(společnosti nabízející sdružené pojištění 
a likvidaci poj. událostí). 

Odkud za Tebou přijíždějí zákazníci?
 Obvykle má každý zákazník svého auto-

mechanika nebo opravnu. Opravujeme 
auta pro zákazníky z Bojanovic a okolí, 
z větší dálky zákazník přijede nejčastěji na 
doporučení.

Dá se říct, která značka aut nebo typ 
auta je, co se poruch a oprav týká, nej-
problémovější?

Auto, které je „odjeté“ (km, stáří , způsob 
užívání), je nejporuchovější☺.

Jinak bych řekl, že na značce nezáleží. 
Dnes už jsou auta na vysoké úrovni.

Jaké auto bys doporučil?
Auto si každý musí vybrat podle vlastních 

potřeb. Hlavně bych doporučil zvážit, jak 
často klient auto využívá. Kolik kilometrů 

ročně najede. Podle toho by měl směřovat 
i jeho nákup. Je zbytečné kupovat SUPER-
BA na pět tisíc kilometrů ročně. Jinak bych 
řekl, že nejlepší ojeté auto je takové, kte-
ré vím, od koho kupuji, a dobře znám jeho 
technický stav. 

Jaké bylo nejstarší  nebo nejdražší auto, 
které prošlo Tvou dílnou?

Nejdražších aut je spousta. Spíš bych 
vzpomněl veterána - Tatru z roku 1930. 
Dělali jsme karoserii a výdřevu. Občas 
opravujeme i motorky veterány, tak to je 
taky zajímavé.

Vzpomeneš si i na nějakou kuriózní opra-
vu?

Pán přišel reklamovat brzdy, které jsme 
mu opravili. Všechno jsme rozdělali, zkon-
trolovali, seřídili, ale nic jsme nenašli. Takže 
jsme pána poprosili, aby sledoval, kdy se 
mu brzdy zasekávají. Poté, co se mu to sta-
lo znovu, jsme společně pátrali, kdy se mu 
to stává. Došli jsme na to, že pravidelně se 
to děje na kruhovém objezdu v Hodoníně. 
Nakonec jsme zjistili, že zadním kolem vjel 
na patník, a proto se mu to zaseklo. Tako-
vých příhod je spousta.

Jak Tvé aktivity podporuje obec?
V minulosti jsem potřeboval řešit inženýr-

ské sítě v dílně. Ze strany obce mi byla při-
slíbena spolupráce. Realizace sice trvala 
dlouho, ale nakonec se uskutečnila. Teď 
už obec ke spolupráci tak nutně nepotře-
buji, spíše se obec obrací na nás.

Jak by obec mohla u nás podpořit pod-
nikatele?

Myslím, že tady se zaspalo. Chybí nám 
průmyslová zóna, prostor pro podnikatele. 
Spousta našich podnikatelů má dnes pro-
vozovnu jinde. A to vidím jako velkou ško-
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du. Myslím si, že plánovaná průmyslová 
zóna je dost malá. Protože se o tuto pro-
blematiku zajímám, vím, že řešení z důvo-
du  obklíčenosti obce různými sítěmi, uhel-
ným pilířem apod. je dost složité. Věřím, že 
se díky snaze obce a pochopení majitelů 
pozemků podaří vše zdárně vyřešit. Do 
budoucna obec bude podnikatele potře-
bovat, bude potřebovat jejich daně. Bylo 
by škoda, kdyby velké firmy z naší obce 
přesídlily do jiných měst. 

Navíc myslím, že i občané by si měli 
uvědomit, že podnikatele potřebují. Pokud 
budeme jezdit nakupovat zboží a služby 
jinam, obíráme o peníze nejen naše pod-
nikatele, ale hlavně obec. Je potřeba točit 
peníze v obci.

Je také škoda, že vinařství i zemědělství 
pokulhává. To mi dělá trochu starosti. Měli 
bychom si vzít příklad třeba z Čejkovic 
a Velkých Bílovic.

Dne 13. září loňského 
roku proběhla hasičská 
soutěž „O pohár starosty 
obce“ za účasti 6 družstev 
mužů a 6 družstev žen. Po 
zvážení neúčasti jednotek 
na soutěžích (zejména naší 
jednotky) jsme se rozhodli 
další ročník soutěže proza-
tím neplánovat.

Dne 4. října 2008 jsme 
pořádali soutěž pro děti 
„O nejhezčího strašáka z dý-
ně“. Soutěž se uskutečnila 
na Myslivně v Dolních Boja-
novicích. Bylo hodnoceno 
18 dýní. Další ročník plánu-

Podnikání je časově náročné. Jak to zvlá-
dáš Ty?

Rodina toleruje moji práci. Každý, kdo 
podniká, musí přistupovat k práci zodpo-
vědně. Osm hodin na vykonání potřebné 
práce mi nestačí, proto pracuji i o víken-
dech nebo mimo pracovní dobu.

Máš čas na odpočinek?
Musím si udělat čas. Máme malé děti 

a bojím se, že až vyrostou, tak už o naši 
společnost nebudou mít zájem. Snažíme 
se i s manželkou udělat si čas pro rodinu. 

Jako manželé spolupracujete od roku 
1996. Jak to vidíš Ty, když manželé pra-
cují spolu? 

Úplně bez problémů. Nic jiné nám ani 
nezbývá. Máme každý svoje. Ona mě 
poslouchá od 7 do 16 a já ji od 16 do 7 
hodin každý den☺.

R.R.

PŘEHLED ČINNOSTI HASIČŮ

Foto: Archiv hasiči
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Mateřinka v přírodě…
jeme 19. září 2009. O zdár-
ný průběh těchto akcí se 
zasloužili zejména sponzoři 
a Obecní úřad, za což jim 
patří velký dík.

V loňském roce vyjížděla 
naše jednotka k 18 požá-
rům, z toho 4 požáry byly 
v naší obci. Třikrát se jed-
notka zúčastnila taktického 
cvičení v Hodoníně. 

Letos 19. ledna jsme likvi-
dovali obruče ze starých 
sudů na Mlýně. Dne 21. 3. 
proběhl sběr starého žele-
za v obci, bylo nasbíráno 5 
kontejnerů. Všem občanům, 
společnosti Kratina a.s. 
a Obecnímu úřadu děkuje-
me za spolupráci.

Na Pálení čarodějnic 30. 
dubna 2009 byla provedena 
ukázka hasičské techniky, 
výroba pěny a děti stříkaly 
hadicemi na zavěšené PET 
láhve. Naším hlavním úko-
lem však bylo hlídání ohně.

Jednotka se dne 29. dub-
na zúčastnila taktického 
cvičení na Ropáku v Hodo-
níně. Do 10. května 2009 
vyjížděla celkem ke 14 požá-
rům, z toho jeden byl v naší 
obci (ostatní - Hodonín, 
Josefov, Lužice, Prušánky). 
Jeden z výjezdů směřoval na 
Písečné k likvidaci drůbeže 
postižené ptačím virem.

Za SDH Josef Polínek

Johoho, piráti si zpívají…

V pořadí třetí výjezd mateřské školy do přírody se usku-
tečnil od 11. – 15. května 2009. S dvaceti dětmi se tři paní 
učitelky vydaly do Rekreačního střediska Dopravák v Buch-
lovicích – Smraďavce. Okolí ubytovny se na pět dní promě-
nilo na ostrov a děti na piráty - objevitele. Počasí nám přá-
lo, a tak jsme většinu času strávili na louce, v lese, na hřišti 
i u táboráku. Uspořádali jsme průzkumnou výpravu, hledali 
jsme střípky vodních živočichů, hráli jsme námořní bitvu i fot-
bal, objevili jsme pirátský poklad. Malí korzáři se šikovně 
vyrovnávali i s pocitem stesku a smutku pomocí „zázračné 
mastičky piráta Jacka“.

Domů si každý odvážel náruč vlastnoručně vyrobených 
pirátských rekvizit (šátek, dalekohled, tričko, perlový náhr-
delník). Doufejme, že vzpomínky dětem nepokazí ani střevní 
chřipka, která některé přepadla poslední den pobytu.

Do náručí maminek se vraceli piráti odvážní, silní, unavení, 
ale snad i spokojení…

O. E.
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ZŠ A MŠ MÁ NOVÉ LOGO! 

Z Š  a  MŠ Do ln í  Bo janov i ce

Po značném úsilí, s pomocí žáků ve výtvar-
né výchově a reklamního studia Paclt, spat-
řilo světlo světa nové školní logo. Původní 
logo podobné znaku obce (s vinnými hrozny) 
nahradila kniha (symbol vzdělanosti) a smě-
jící se dětský obličej. Přejeme tedy školnímu 
logu, ať dobře prezentuje naši školu, která 
se snaží o to, aby vzdělávání žáky bavilo.

  Mgr. Martin Maňas

VÍTÁNÍ  JARA 

Při vítání jara 5. března 2009 jsme se jako 
každý rok setkali v naší základní škole, kde 
na nás čekaly výtvarné dílny (pečení cukro-
ví, výroba velikonočních dekorací, drátko-
vání, výrobky z marcipánu, aj.) Mohli jsme 
si prohlédnout výstavu prací dětí naší školy 
a koupit si malou pozornost v krámku paní 
Pavúčkové. 

M.J.

Sešli jsme se 3. dubna 2009, sraz byl před 
školou v 18 hodin. Ve třídě jsme se vybalili 
a začali vyrábět mravence, mraveniště a zdo-
bit šátky. Následovala beseda s paní knihov-
nicí. Bylo to velmi zajímavé. Pak nás čekala 
STEZKA ODVAHY. Celkem byla strašidelná, 
skládali jsme obrázky Ferdy Mravence. Dis-
kotéka byla také super. A hlavně když jsme 
dělali večer „binec“/jako jsme zlobili/.

Ráno jsme měli budíček v 7.30, dosta-
li jsme Pamětní listy a lízátka. Potom jsme 
vykročili snídat.

Děkujeme všem paním učitelkám za krás-
nou Noc s Andersenem.

     
Za 5.A holky Karolína Kopečková,

Lenka Jedličková, Jitka Nedvědická

NOC S ANDERSENEM
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 V rámci EVVO proběhly v měsících dubnu 
a květnu na naší škole dvě akce. 

 22. dubna jsme oslavili DEN ZEMĚ. Ve 
všech třídách probíhal program zaměřený 

na ochranu přírody, třídění odpadů, úsporu 
energií. Žáci plnili úkoly a hráli hry, které si 
pro ně připravili třídní učitelé. Vyslechli si 
přednášku pana Uhroviče z Mikulčic o vče-
lách, součástí byla i ukázka úlu se živými 
včelami. V neposlední řadě žáci vyšli do 
ulic Dolních Bojanovic a sbírali odpad, který 
neukáznění jedinci odhazují na ulici.

 7. května jsme, spolu s dětmi ze Starého 
Poddvorova, zhlédli ukázku výcviku dravců. 
Skupina SEIFEROS z Brna nám představila 
dravce a sovy, které má ve své chovné stani-
ci. Ukázali nám, co všechno dravci umí. Zají-
mavým a poutavým způsobem nás seznámili 
s životem těchto nádherných ptáků, dozvě-
děli jsme se spoustu zajímavostí z jejich živo-
ta. 

 Ekologické výchově se ve škole věnuje-
me soustavně. Zapojili jsme se do projektu 
RECYKLOHRANÍ (sběr použitých baterií 
a drobných nefunkčních elektrospotřebičů), 
adopce nandu pampového v ZOO Hodonín 
apod.

 Více informaci o všech akcích, včetně 
fotek, získáte na www.zsdolboj.cz. 

 RNDr. Marie Zálešáková
koordinátorka EVVO

Také na 2. stupni naší školy jsme rozloži-
li spacáky a přinesli si své oblíbené knihy. 
Mladí čtenáři, vybraní podle vztahu ke čte-
ní a literatuře, prožili večer plný soutěží, her 
a kvízů. Mohli „chatovat“ s účastníky ander-
senovských večerů z jiných vesniček, měst 
a zemí. Odhalili pravého Andersena a zkou-
šeli i literárně tvořit, protože kdo ví, není-li na 
naší škole nějaký další Andersen... V pokro-
čilou noční (tedy spíše ranní) hodinu jsme se 
uložili ke spánku, abychom si odpočinuli po 
dlouhém, předlouhém dni.

 
Mgr. Ivana Kramářová

NOC S ANDERSENEM 
NA 2. STUPNI

EKOLOGICKÁ VÝCHOVA NA ZŠ
V sobotu 9. května 2009 jsme konečně 

odjeli autobusem na chatu Bučina v Bes-
kydech. Začal náš indiánský pobyt. Navečer 
jsme se rozdělili do skupin, každá měla svůj 
název a náčelníka. V neděli jsme šli do kos-
tela a potom jsme hráli různé hry. Vyráběli 
jsme si čelenky, amulety, zdobili jsme totemy  
a stavěli různé indiánské stavby.

ŠKOLA  V PŘÍRODĚ
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V pondělí jsme šli do města Rožnov pod 
Radhoštěm, tam jsme navštívili Mlýnskou 
dolinu. Potom jsme šli na náměstí a nakoupi-
li jsme tam dárky. V úterý jsme celý den hráli 
různé hry a ve středu jsme šli na Radegast. 
Cesta byla docela namáhavá, ušli jsme asi 
14 km.

Na čtvrtek jsme se všichni moc těšili, jeli 
jsme totiž na koupaliště do Rožnova. Večer 
nás čekala stezka odvahy.

V pátek jsme se po obědě sbalili a po 
svačině jsme šli na trampolíny. Byla to vel-
ká sranda. Večer jsme se dozvěděli, který 
kmen byl nejlepší. Vyhráli hnědí, na druhém 
místě byli zelení a třetí modří.

A v sobotu jsme naložili kufry a tašky 
a vyrazili jsme k domovům…

     
 Tento článek napsaly

 Petra Bílíková, 
Natálie Lekavá a Pavlína Ševčíková

Naše školní hudební skupina Šroti se 
zúčastnila slavnostního otevření kreativního 
centra „Malujeme barvami země“, které pro-
běhlo 17. května 2009 v rakouském muzeu 
Heldenberg. Kreativní centrum se zabývá 
prací s barvami, které obsahují pouze přírod-
ní materiály, a děti z nich tvoří velmi zajímavé 
výtvarné kompozice. Mimo vlastního koncer-
tu, který měl velký ohlas, si kluci prohlédli 
také zajímavou expozici tohoto muzea, jehož 
návštěvu všem doporučujeme. Muzeum Hel-
denberg leží asi 40 km od Vídně.

Mgr. Vítězslav Navrátil 
nehrající kapitán

ŠROTI V RAKOUSKU
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„AHOJ“- pozdravem vodáků se ve dnech 
18. – 22. května zdravilo 18 žáků a žákyň 7. 
– 9. ročníku. Právě oni se zúčastnili vodác-
ko-cyklistického kurzu ve Veselí nad Lužnicí. 
Během pěti dnů jsme stihli dvě celodenní 
vodácké etapy na řekách Nežárka a Luž-
nice, celodenní cyklistický výlet na krásný 
zámek Červená Lhota. Při těchto výletech si 
někteří zkusili, že 60 km na kole nebo 20 
km po vodě může být pohoda, když se jede 
v pěkné krajině s kamarády. 

Čas, kdy jsme neseděli v kánoi nebo na 
kole, jsme věnovali převážně sportovním 
aktivitám jako plavání v blízkém jezeře, hraní 
fotbalu či tenisu. Večery patřily diskotékám, 
karaoke, opékání buřtů a zpívání u táborá-
ku. Na závěr kurzu nechyběly ani závody na 
kánoích a samozřejmě pasování suchozem-
ců na vodácké nováčky. 

Počasí nám přálo a kurz se po všech 
stránkách vydařil. Už se těšíme, až si příští 
rok v květnu budeme moci zavolat s vodáky 
na Lužnici: „AHÓÓÓÓÓÓÓJ !!!“

     
 Tibor Zmrzlík

 vedoucí kurzu

SPORTOVNÍ KURZ

Naše škola si i v letošním roce udržela 
velmi dobrou florbalovou pověst a dokázala 
navázat na loňské výsledky, přestože z 9. 
ročníku loni odešlo spoustu skvělých florba-
listů a florbalistek na střední školu.

Mladší děvčata dokázala ve velkém flor-
bale v okrese zvítězit, v malém florbale jim 
patřilo v okrese 3. místo. Starší děvčata při-
vezla z okresních finále shodně 2. místa jak 
z malého, tak i z velkého florbalu. Za výbor-
nými výsledky děvčat stojí nejen jejich tré-
ninková píle a chuť, ale i práce pana učitele 
Zmrzlíka.

V chlapcích je konkurence nabitější, ale 
i zde jsme dosáhli pěkného úspěchu. Mladší 
žáci zvítězili v okresním kole malého florba-
lu. 

Obě florbalová okresní prvenství jsou o to 
více potěšující, že jsme jich dosáhli v kate-
goriích mladšího žactva, což je dobrým pří-
slibem k práci do dalších let. 

  Mgr. Martin Maňas

FLORBALOVÉ ÚSPĚCHY ŠKOLY

1. místo v okrese, velký florbal, mladší žákyně
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i n f o rmace  a  zp ráv y  ZUŠ

 Přijímací řízení probíhalo v letošním škol-
ním roce podle nových pravidel. Každý žák si 
mohl dát v 1. kole přijímacího řízení 3 přihláš-
ky. Této možnosti využili téměř všichni žáci. 
Pokud byli přijati na všechny tři školy, vybrali 
si jednu, o kterou měli největší zájem. Většina 
škol přijímala podle průměrného prospěchu 
z posledních dvou ročníků základní školy.

 Největší zájem byl o studijní obor obchodní 
akademie, na pomyslném druhém místě se 
umístily studijní obory zdravotnické lyceum, 
ekonomické lyceum a technické lyceum. 

Na gymnázium bylo podáno 5 přihlášek, 
všichni byli přijati, ale pro studium na této 

PŘIJÍMACÍ ŘÍZENÍ NA STŘEDNÍ ŠKOLY

škole se rozhodla pouze jedna žákyně. 
Z učebních oborů byl největší zájem o obor 
kadeřnice.

 V 1. kole nebyli přijati ani na jednu školu 
čtyři žáci. Mají možnost využít další kola při-
jímacího řízení, kde již počet přihlášek není 
omezen. Nakonec si všichni svůj obor a ško-
lu najdou, protože volných míst na středních 
školách je více než vycházejících žáků.

 Přejeme našim deváťákům hodně úspě-
chů v dalším studiu a životě.

 RNDr. Marie Zálešáková
 výchovná poradkyně

Další výsledky Národní soutěže hudebních oborů ZUŠ, jejímž vyhlašovatelem je 
MŠMT ČR.

KRAJSKÁ KOLA SOUTĚŽE:

13. 3. 2009 v Brně 
1. místo s postupem – Lukáš Pavlíček, trubka  VI. kat. (uč. Pavel Skočík)

18. 3. 2009 v Kyjově
2. místo  – Kristína Podešvová – sólový zpěv, 0. kat. (uč. Darina Podaná dipl. um.)
3. místo – Barbora Sůkalová – sólový zpěv, I. kat. (uč. Darina Podaná dipl. um.)

19. 3. 2009 v Blansku
2. místo  – Jiří Bílek, klarinet IX. kat. (uč. Jan Zikmund)

26. 3. 2009 v Břeclavi
1. místo s postupem – Jitka Nedvědická, cimbál III. kat. (uč. Helena Břečková)
1. místo s postupem – Kamila Šošovičková, cimbál IV. kat. (uč. Helena Břečková)
2. místo  – Jakub Veselský, cimbál II. kat. (uč. Helena Břečková)
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ÚSTŘEDNÍ KOLA SOUTĚŽE:

18. 4. 2009 ve Vysokém Mýtě
3. místo – Lukáš Pavlíček, trubka

1. 5. 2009 v Kyjově
2. místo Jitka Nedvědická, cimbál

Absolventi I. a II. stupně účinkovali v pátek 15. května 2009 v sále ZUŠ na veřejném 
koncertě:

Milena Smutná, klavír     Ondřej Šeďa, klarinet 
Tereza Ištvánková, klavír     Vojtěch Bílík, trubka
Matěj Ištvánek, klarinet    Jaroslav Topenčík, housle
Petr Guliš, cello     Jana Martincová, klavír
Vít Bařina, trubka     Sabina Jestřábová, flétna
Iveta Lekavá, klavír     Roman Lekavý, klarinet
Ladislav Lekavý, cello     Marcela Fodor, klavír
Lukáš Pavlíček, trubka    Věra Salajková, klavír
Jiří Bílek, klarinet

Poděkování za klavírní doprovod při všech soutěžích a absolventských výkonech patří uč. 
Lucii Škrhákové BcA.  a Mgr. Světlaně Přibilové.

Foto: Jaroslav Skočík
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22. 5. 2009 se konaly přijímací zkoušky pro 
školní rok 2009/2010 v hudebním, tanečním 
a výtvarném oboru. Ještě je možnost přihlásit 
děti v době od 1. do 4. září 2009 do někte-
rých kapacitně nenaplněných oborů.

Závěrečné vystoupení hudebního a taneč-
ního oboru bylo pořádáno v Obecním domě 
24. 6. 2009 za účasti široké rodičovské 
veřejnosti.

Slavnostní zahájení nového školního roku 
2009/2010 se uskuteční  v úterý 1. 9. 2009 
ve 14 hodin v sále ZUŠ.

Gratulujeme všem žákům a pedagogům 
a děkujeme za vzornou reprezentaci školy 
i obce. Přejeme všem hodně dalších úspě-
chů.

Ředitelství ZUŠ a SRPDŠ

Hudební obor
Individuální výuka žáků  300,- Kč

Přípravná hudební výchova  200,- Kč

Skupinové vyučování  150,- Kč

Docházka pouze do souboru nebo sboru
- bez výuky hlavního předmětu  100,- Kč

Výtvarný obor
- přípravná výtvarná výchova  180,- Kč
- I. cyklus    230,- Kč

Taneční obor
- přípravná taneční výchova  180,- Kč
- I. cyklus   230,- Kč

Studium pro dospělé (HO, VO)  350,- Kč

Školné se platí vždy jednorázově k 15. dni 
prvního měsíce  začátkem I. a II. pololetí 
školního roku 2009/2010!!!

Studium na ZUŠ může být ukončeno:
a) neplatí-li žák příspěvek (školné)
b)  poruší-li závažným způsobem školní řád
c)  ze zdravotních důvodů nebo z důvodu 

přestěhování se do vzdáleného místa
d)  ke konci pololetí, požádá-li o to písem-

ně žák, za nezletilého žáka jeho zákonní 
zástupci

e)  k 30. 6. pro neprospěch žáka

Štěpán Esterka
ředitel školy 

24. března 2009 odehrál svůj Absolvent-
ský koncert (bakalářské studium) Ondřej 
Dvořák, posluchač 3. ročníku JAMU v Brně, 
hra na klarinet, pedagogické vedení doc. Vít 
Spilka. Koncert proběhl v koncertním sále 
hudební fakulty JAMU Brno.

28. dubna 2009 měl Absolventský kon-
cert posluchač 6. ročníku Konzervatoře 
Brno Petr Salajka, hra na tubu, pedagogické 
vedení Mgr. Pavel Bureš. Koncert se usku-
tečnil v Konventu milosrdných bratří Brno.

ZPRÁVY ZE ZUŠ

VÝŠE MĚSÍČNÍHO ŠKOLNÉHO
ŠKOLNÍ ROK 2009/2010
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ORGANIZACE ŠKOLNÍHO ROKU 2009/2010

I. pololetí  ................................................................ 1. září 2009 – 28. ledna 2010
II. pololetí: .........................................................  1. února 2010  – 30. června 2010
Podzimní prázdniny  ....................................................... 29. října – 30. října 2009
Vánoční prázdniny ......................................... 23. prosince. 2009 - 1. ledna 2010
Pololetní prázdniny  ....................................................................... 29. ledna 2010
Jarní prázdniny (okres Hodonín)  .................................. 1. března – 7. března 2010 
Velikonoční prázdniny ................................................... 1. dubna – 2. dubna 2010
Hlavní prázdniny ...................................................... 1. července – 31. srpna 2010

Školní rok 2010/2011 začne ve středu 1. září 2010.

- narodil se 16. září 1991 
(17 let). V současné době 
studuje 2. ročník Konzer-
vatorium Bratislava u profe-
sora Michala Jánoše, obor 
trubka. Je stálým členem 
dechové hudby Bojané, 
denně cvičí asi 4 hodiny. 
Letos získal cenu „Laureát 
soutěže posluchačů sloven-
ských konzervatoří“ ve hře 
na dechové a žesťové nástro-
je. Tato soutěž byla součástí 
19. ročníku Středoevrop-
ského festivalu koncertního 
umění. Jeho největším snem 
je hudba, která by se mohla 
stát jeho „živitelkou“.

Kdybys nehrál na trubku, 
jaký nástroj by sis vybral? 

Žádný jiný nástroj mě 
neláká. Asi bych se hudbou 
nezabýval. 

Který žánr je u Tebe na 
prvním místě?

Rozhodně vážná hudba.

Jaký další styl hudby se Ti 
líbí?

Je to hlavně dechovka, 
jazz, sfing...

Kdo Tě k hudbě přivedl?
Do ZUŠ v Dolních Boja-

novicích jsem začal chodit 
v první třídě základní ško-
ly. Chodil jsem tam rád, 
rodiče mě nutit nemuseli.  
Mým učitelem byl Stanislav 
Esterka a ten mě na konzer-
vatoř připravil. 

Máš nějaký hudební vzor? 
Tak to nemám. Ale 

odjakživa rád poslouchám 
dechovku.

Jak probíhá soutěž poslu-
chačů slovenských kon-
zervatoří, ve které jsi zví-
tězil?

Soutěž je rozdělená na 
kategorie. Já jsem postou-
pil do vyšší kategorie, která 
obsahuje dvě části: povin-
nou skladbu, kterou je nut-
né zahrát zpaměti, a druhá 
skladba je volitelná, může 
se hrát z partu. 

Na koncert vítězů mi sklad-
bu vybrali sami porotci. 

Tomáš Topenčík
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Byla vybraná skladba 
obtížná?

Myslím, že ano. Cvičil 
jsem ji asi půl roku.

Co to vlastně znamená být 
laureátem?

Laureát, to je absolutní 
vítěz nástroje.

S kým by sis rád zahrál?
Z každé hudby se snažím 

brát to nejlepší. Sám bych 
chtěl dosáhnout co nejlep-
ších výsledků s jakýmkoliv 
hudebním tělesem.

Jaké další zajímavé hu-
dební zkušenosti jsi už 
získal?

Absolvoval jsem konkurz 
do Evropského orchestru 
mladých CEI-YO. Tohoto 
konkurzu jsem se zúčastnil 
v Bratislavě a vyhrál jsem 
ho.

Co to pro Tebe znamená?
Budu hrát s celým symfo-

nickým orchestrem, jehož 
členové jsou vybraní z celé 
Evropy. Budeme jezdit 
a koncertovat po Evropě. 
Letní série koncertů začne 
v Itálii, pokračuje v Polsku...

Jaké máš mimo hudbu 
koníčky?

Pobavit se s kamará-
dy venku nebo taky rád 
spím☺.

R.R.

za j ímavos t i
POVOLÁNÍ – NOVINÁŘ

Rudolf Půlkrábek – narozený 13. září 1986, vystudoval 
obor obchodník, od roku 2008 do 2009 pracoval jako 
redaktor hodonínského Deníku a týdeníku Slovácko.

Pracoval jsi jako novinář. Toto povolání je běžně 
označováno jako velmi prestižní. Jak ses k této práci 
dostal?

V hodonínském Deníku jsem si někdy v únoru 2008 
všiml inzerátu, ve kterém stálo, že redakce hledá redak-
tora. Psaní mě vždycky bavilo, a jelikož jsem v té době byl 
evidovaný na Úřadu práce, rozhodl jsem se, že to zkusím. 
Vyšlo to a v dubnu jsem začal pracovat jako redaktor pro 
Hodonínsko.

Kterým oblastem ses v novinách věnoval?
Mým „rajonem“ bylo Hodonínsko. Takže jsem se snažil 

co nejlépe informovat čtenáře o dění v Hodoníně a při-
lehlých obcích.  To znamená, že jsem sledoval napří-
klad politické, kulturní a společenské dění. Samozřejmě 
jsem se také snažil pátrat po zajímavých osobnostech 
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na Hodonínsku a občas jsem musel psát 
i o tragických událostech. 

Co bylo na tomto povolání pro Tebe nej-
zajímavější?

Poznání velice zajímavých a moudrých 
lidí. Málokdo si dnes uvědomuje fakt, že 
kolem sebe máme spousty lidí, kteří by 
nás mohli něčím obohatit, pohladit nás po 
duši nebo nám pomoci. Pro samý spěch 
máme ale často zavřené oči a myslí jsme 
daleko v budoucnosti. Je to velká škoda.

Málokdo si uvědomuje, že novinář obvyk-
le pracuje v době, kdy se my ostatní 
bavíme. Je pracovní doba jediný důvod, 
proč jsi s tímto povoláním skončil?

Pracovní doba je jedním z důvodů, 
proč jsem s novinařinou skončil. Nicmé-
ně musím říct, že člověk má velkou zod-
povědnost, musí být psychicky odolný 
a musí novinařinou skoro žít. Jinak na něj 
začne za nějaký čas všechen ten nápor 
neuvěřitelně doléhat. Ale každá profese 
přináší různé těžkosti.

Určitě jsi – jako občan Bojanovic – pra-
videlným čtenářem našeho Zpravodaje. 
Co na něj říkáš po odborné stránce?

Myslím si, že jsem v novinách nepraco-
val tak dlouhou dobu na to, abych mohl 
něco takového hodnotit. Po neodborné 
stránce se mi líbí a myslím si, že si v něm 
každý něco najde. Hodně zajímavá rub-
rika je právě tato, to udělalo Zpravodaj 
atraktivnějším. 

Které české noviny (časopis) u nás 
považuješ za kvalitní? Které sám čteš?

Sám za sebe musím říct, že nepovažu-
ji žádné české noviny za kvalitní. Jejich 
úroveň hodně klesla. Možná je to tím, že 
musí o pozornost čtenářů bojovat s bul-

várními plátky, a proto se snaží podávat 
informace co možná nejsensačnějším 
způsobem. Možná je to také tím, že psát 
články dnes může každý, kdo má jen špet-
ku nadání. Doba, kdy v redakcích seděli 
spisovatelé a básníci, je zkrátka minulostí. 
Myslím si, že v dnešní době už ani není 
naděje, že by se tyto časy vrátily. Tím ale 
nechci říct, že nečtu☺. Tu a tam si koupím 
časopis Reflex. 

Který novinářský žánr je Ti nejbližší: 
A proč?

Takzvaná „storka“. V ní totiž píšete o zají-
mavých lidech, kteří něco sbírají nebo 
prožili zlomové události z naší historie. 
Od těchto lidí jsem se dozvěděl opravdu 
spoustu zajímavých věcí o našem regionu 
a často jsem si z jejich vyprávění odnesl 
i něco do života.

 
Každý pisatel článků jistě přizná, že 
někdy je nejtěžší vymyslet téma, které 
bude zpracovávat. Jak vymýšlíš témata 
v okurkové sezoně Ty? Máš nějakou taj-
nou inspiraci?

Okurková sezóna je nepřítel snad každé-
ho novináře. Tajnou inspiraci jsem neměl. 
Spíš je to o tom, že redaktor musí sledo-
vat novinky i starší kauzy ve svém rajonu 
a popřípadě o nich informovat. Dobré také 
je sledovat třeba i roční období a spojovat 
si s aktuálním počasím problémy, které 
se lidí dotýkají. Například chřipková epi-
demie, pracovní místa a další témata. To 
jsou ale jen mé postřehy za dobu, co jsem 
pracoval v novinách. Zkušení redaktoři by 
toho jistě věděli daleko víc☺. 

Je těžké být v dnešní době nezaujatý 
novinář? Setkal ses při své práci i s lob-
by, s nátlakem na (ne)uveřejnění nějaké 
informace?
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k rá tké  zp ráv y

Setkal. Nebylo to nic závažného. Problé-
mem totiž je, že někteří lidé o sobě chtějí 
přes své známé dát vědět v novinách. Čas-
to jsou to jedinci, kteří poskytují nějaké 
služby. A proč by platili za inzerát, když 
jim kamarádka může domluvit kratičkou 
zmínku v novinách? A pak už si redaktor 
musí sníst, co si navařil a hledat záminku 

pro napsání článku, který nebude vypadat 
jako skrytá reklama. 

Podle Tvého názoru, jaké předpoklady 
by měl mít správný novinář?

Vytrvalost, stoprocentní časová flexibili-
ta, nadšení, talent, kuráž.

R.R.

• V předvelikonočním období se konaly kon-
certy vážné hudby v rámci Jarního hudeb-
ního festivalu. První koncert, klavírní reci-
tál Jana Jiraského, proběhl v neděli 22. 3. 
v sále Tonstudia Rajchman, kytarový reci-
tál Petra Saidla se konal v neděli 29. 3. 
v sále ZUŠ a houslový recitál Pavla Šporc-
la vyprodal v neděli 5. 4. Obecní dům.

• Letošní Velikonoční výstava se uskutečni-
la ve dnech 12. – 19. dubna. Své obrazy 

a grafiku nám představila paní Bedřiška 
Znojemská, fotografie Vít Bohun, sochy 
Jaroslav Jurčák. V předsálí Obecního 
domu jsme mohli po celou neděli obdivo-
vat ručně malovaná vajíčka paní Ludmily 
Hadačové. Své práce prezentovali i žáci 
ZUŠ Dolní Bojanovice. 

 Při slavnostní vernisáži vystoupil Ženský 
sbor Dolní Bojanovice pod vedením Anny 
Řezáčové za doprovodu cimbálu Jendy 
Klubuse. Výstava měla velký úspěch.

• Tradiční Pálení čarodějnic proběhlo 30. 
dubna 2009. Děti i dospělí se skvěle bavi-
li. Do brzkých ranních hodin hrála hudební 
skupina JAMA.

• S malou změnou se letos konal Dívčí kro-
jovaný vínek. Místo tradiční neděle naplá-
novala krojovaná chasa tentokrát akci na 
sobotní odpoledne. Účast diváků sice 
nebyla rekordní, ale všichni zúčastnění 
si přišli na své. K tanci a poslechu hrála 
dechová hudba Podlužanka.

• Jednota Orel Dolní Bojanovice pořádala 
ve čtvrtek 7. května pro děti Boj o perly 
indiánské Minehahy. Počasí se vydařilo. 
Účastníci akce přespali na Orlovně.
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Jarní hudební festival 2009

O Jarním hudebním festivalu v Dolních 
Bojanovicích můžeme říct, že už má svou 
tradici. Vždyť letos se konal už XII. ročník 
a co víc, potvrdila to i větší celková návštěv-
nost posluchačů. Jistě v tom sehrál velkou 
roli umělec světového formátu, houslista 
Pavel Šporcl, který přijal pozvání na závě-
rečný koncert a svým mistrovským sólovým 
vystoupením dokázal, že neexistuje hranice 
v názvu či velikosti festivalu. Na základě této 
skutečnosti bylo z dramaturgického hledis-
ka vhodné, aby i zbývající dva koncerty byly 
ve znamení sólových výkonů. Pianista Jan 
Jiraský či kytarista Petr Saidl nejsou  tis-
kem či rozhlasovými vlnami tak propagovaní, 
jejich profesionální výkony však potvrdily, 
že stále patří k našim i evropským předním 
umělcům. 

Letošní ročník má svůj primát i v tom, že 
zde poprvé zazněly tři recitálové koncerty. 
Dokonce kytara zazněla vůbec poprvé v his-
torii konání festivalu. Takže myšlenka, která 
vznikla před třinácti lety, uspořádat festival 

rodák z Českých Budějovic (nar. 1973), 
patří k nejvýraznějším osobnostem sou-
časné mladé generace houslistů. Studoval 
na Pražské konzervatoři a hudební fakultě 
AMU ve třídě prof. Václava Snítila. V letech 
1991-96 pobýval v USA, nejprve studoval 
na Jižní metodistické univerzitě v Dallasu 
u E. Schmiedera, potom na Brooklyn Col-
lege u I. Perlmana a M. Kawasakiho. Je 
nositelem mnoha významných cen. Vystu-

v Dolních Bojanovicích, v obci, která se 
pyšní dlouholetou bohatou lidovou kulturou, 
nachází stále své opodstatnění. Zásluhu na 
tom má Obecní úřad v Dolních Bojanovi-
cích, který společně se ZUŠ Dolní Bojano-
vice dává možnost  mladší i starší generaci 
posluchačů nahlédnout do bohaté kulturní 
pokladnice vážné hudby.

 Jan Šimíček 
dramaturg festivalu

Pavel ŠPORCL

puje na koncertech nejen v Evropě, ale 
i v USA, Kanadě a Japonsku. Pavel Šporcl 
se jako jediný z českých houslistů mladé 
generace objevil v knize světově uznávané-
ho kritika a houslového historika Henryho 
Rothy „Housloví virtuózové: Od Paganiniho 
do 21. století“.

S partnerkou Barborou Kodetovou vycho-
vává dceru Lily. Nyní společně očekávají 
další přírůstek do rodiny.  
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Zahrál jste úžasný koncert. Hrajete hodi-
nu v kuse. Nebolí Vás ruce, když tak dlou-
ho hrajete?

Hraní na housle je sice dřina, ale ruce 
bolet nesmí. Když je to moc rychlé nebo je 
potřeba hodně roztáhnout prsty, tak někdy 
cítím bolest, ale pak se musí ruka zase 
uvolnit. Jinak by to nešlo. V křeči by se moc 
let hrát nedalo.

Kolik hodin denně cvičíte?
Nepřeháním to, většinou tři až čtyři hodiny.

Dosáhl jste mnoha českých i zahraničních 
ocenění. Kterého si vážíte nejvíc, resp. pro 
které z nich jste musel nejvíc udělat?

Pro všechna jsem musel udělat hodně. 
Nejvíc si vážím takového ocenění, které mi 
poskytuje samo publikum. Například když 
přijdou na koncert lidé, kteří se chovají tak 
bezvadně, jako se chovali dnes u vás - to je 
skvělé ocenění.

Ale ono to souvisí jedno s druhým. Bez 
ocenění, která jsem získal, a bez proda-
ných desek by zas pro změnu poslucha-
či na koncert nepřišli. Ale nepřeceňoval 
bych to. Stejně jako ne každý film dostane 
Oscara, přestože je skvělý, ne každý výkon 
je obdařen cenou. I když připouštím, že 
všechny ty zlaté a platinové desky a ceny 
na různých soutěžích jsou prima. 

Proč jste se rozhodl přijmout pozvání na 
koncert u nás?

Protože mě zaujal váš festival. Odjakživa 
jsem hrál v menších městech a obcích. 
Vždy jsem se snažil hudbu šířit do těch 
nejmenších koutů světa a obecenstvo je 
za to velmi vděčné.

Kolik máte doma houslí?
Troje. Dvoje od Špidlena, z nich jedny 

jsou ty modré, a jedny italské. 

Které jsou Vaše nejoblíbenější? 
Nejraději mám ty modré, a to nejen pro-

to, že jsou modré a že stejně jako dříve šá-
tek jsou znakem určité image, ale hlavně, 
že jsou to úžasné housle - lepší než Stra-
divarky.

Šátek jste nosil několik let, tak trochu 
jsme si na něj zvykli. Proč jste se rozhodl 
jej sundat?

Šátek jsem nosil 7 let a někdy, když mám 
náladu, tak ho nosím i dnes. Ale popravdě, 
nechtěl jsem ještě v padesáti chodit v šát-
ku. Nikdo mě bez šátku nikdy neviděl. Byl 
jsem v podezření, že nemám žádné vla-
sy☺... Tak jsem si řekl, že 7 let stačilo a že 
šátek splnil svůj účel.
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Na jak dlouho dopředu máte zaplněný 
diář?

Teď deset dnů nemám nic a připravuji se 
na další vystoupení s orchestrem.  Potřebuji  
také někdy cvičit. Za 10 dnů hraji v Hradci 
Králové náročný houslový koncert, tak se 
budu připravovat.  Ale jinak je to nárazové.

Hrajete všechno zpaměti?
Dokud ještě můžu, tak jo☺.

Při koncertě jste nás seznamoval s jed-
notlivými autory hudby. Máte také své 
autorské ambice?

Mám. Něco málo jsem napsal, ale neod-
važuji se to někomu ukázat. Jsem velice 
sebekritický. Až budu vědět, že to je oprav-
du dobré, tak to vytáhnu.

Koncertujete po celém světě. Které pub-
likum byste označil jako nejvřelejší?

Na to je těžké odpovědět. Mám rád čes-
ké publikum, i když my Češi se bojíme uká-
zat emoce. Americké publikum pro změnu 
při každé příležitosti povstane – to je zase 
k ničemu, pak si toho člověk ani neváží. 
Dnes tady u vás to bylo moc prima. A před 
dvěma dny v Pardubicích se stalo, že pub-
likum při koncertě povstalo. Ale to je oprav-
du výjimka, to už musí být skutečně něco, 
aby u nás obecenstvo tleskalo ve stoje. Tak 
to mě těšilo. 

Jinak mám na publikum štěstí. V Japon-
sku taky nekřičí a hned nevstávají, hudbu 
intenzivně prožívají. Ale to české nebo 
středoevropské publikum mám nejradši - 
umí poslouchat a je to znát.

Máte vinný sklep. Ochutnal jste někdy 
naše bojanovské víno, nebo to pro Vás 
dneska bude premiéra?

Ještě jsem nechutnal, alespoň si nevzpo-
mínám.

Právě jste vydal nové CD Gipsy way. Jaké 
máte další plány?

Mám teď hodně natočeno. Mám natoče-
né dva koncerty, Antonína Gondolána, kte-
rý je držitelem několika Oscarů za hudbu 
k filmům, a Strausse. Tyto koncerty by měly 
vyjít na CD asi za 2 měsíce. Pak bych si 
chtěl dát pauzu tak rok nebo dva, aby byli 
posluchači natěšení.

Jak se dá skloubit rodina a hraní?
Ze začátku to bylo jednoduché, miminko 

bylo fixované na mámu. Postupně to bylo 
horší, když dítě vyžaduje pozornost, máma 
už byla taky unavená... Takže se snažím 
pomáhat, jak to jde. Navíc Bára má spous-
tu svých hereckých aktivit, takže je má 
pomoc potřebná. 

Moje práce má mnoho výhod a také 
několik nevýhod. Na jednu stranu je výho-
dou, že pracuji doma, na druhou stranu to, 
že jsem doma, se stává také nevýhodou. 
Když je potřeba, musí jít má práce stra-
nou.

Jinak mám ale hezký pocit, protože jsem 
si malou užil, byl jsem doma a nic jsem 
neprošvihl. Takže do teď to bylo fajn. Teď 
čekáme druhé, tak uvidíme...

Přesto, že se pan Šporcl zdravotně necítil 
v nejlepší formě, odehrál u nás skvělý kon-
cert s vysokým nasazením a dokonce si udě-
lal chvilku pro náš Zpravodaj. Děkujeme mu 
a do dalších let mu přejeme hodně životního 
elánu a mnoho úspěchů na poli hudebním.

R.R.
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spo lk y

Institut pro křesťanskou kulturu ve Zno-
jmě – Hradišti u příležitosti oslav 100. výročí 
svatořečení Klementa M. Hoffbauera – pat-
rona Vídně pozval v sobotu 18. dubna 2009 
Svatováclavský sbor a orchestr z Dolních 
Bojanovic na poutní zájezd. Slavnostní mše 
se konala v nejstarším mariánském koste-
le Vídně – Maria am Gestade, při klášteře 
redemptoristů, kde jsou uloženy ostatky 
sv. Klementa. Mši celebroval P. Marian R. 
Kosík, O. Pream., opat kláštera premonstrá-
tů v Nové Říši. Při této příležitosti zpíval a hrál 
Svatováclavský sbor a orchestr mši Václava 
Kafky. Pozvání se dostalo také Ženské-
mu pěveckému sboru a cimbálové muzice 
Morava. Ta doprovázela krojované zpěvačky 
při vystoupení před vídeňským kostelem ješ-
tě před zahájením slavnosti.

Velikonoční pouť do Vídně

Poutě se zúčastnilo na 300 poutníků ze 
znojemské farnosti. V odpoledních hodinách 
jsme se přesunuli na poutní místo Mariahilf-
berg v Gutensteinu ve vápencových Alpách, 
které je využíváno současně jako lázně pro 
respirační onemocnění. Barokní klášter 
každoročně hostí mezinárodní letní hudeb-
ní akademii. V tomto poutním chrámu se 
konal koncert, na kterém zazněla mše Jiří-
ho Pavlici – Missa Brevis, Händlovo Alleluia 
z Oratoria Mesiáš a Pleno chore – anonym. 
Svatováclavský sbor a orchestr dirigovala 
BcA. Lucie Škrháková, slovem provázela 
paní Ludmila Kaňová a duchovní oporou byl 
O. Petr Karas.

Všichni jsme se vraceli domů naplněni 
duchovními zážitky. 

Z.M.

Rodinné centrum SLUNÍČKO zve všechny 
maminky s dětmi na naše pravidelná setká-
vání, a to každé pondělí a čtvrtek od 9.00 do 
12.00 hod. na Orlovně v Dolních Bojanovi-
cích. Čeká vás plno zábavy, her, akcí, před-
nášek, výletů a společně stráveného času 
v kruhu dalších rodičů a dětí.

Od začátku tohoto roku jsme zažily už mno-
ho zajímavých přednášek a akcí, např. v břez-
nu jsme tvořily vajíčka z mašliček a pořádaly 

dětskou burzu oblečení. V dubnu jsme šly 
s dětmi jezdit na koních a na Velikonoce tvoři-
ly velikonoční aranžmá. V měsíci květnu jsme 
měly přednášku o patogenních zónách, která 
byla velmi zajímavá. Na každé setkání máme 
připravený program. Pondělky jsou věnovány 
spíše sportovním hrám a čtvrtky jsou tvořivé. 
Pokud je venku hezky, chodíme na hřiště, 
kde malujeme na chodníky nebo pořádáme 
závody na odrážedlech a kolech, atd.
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V nejbližší době nás čeká 
malování na sklo, přednáška 
z Úřadu práce pro maminky, 
která se bude věnovat téma-
tu snadného zařazení do pra-
covního procesu. Chystáme 
také výlet do Zookoutku 
a spoustu zajímavých akcí, 
besed a činností s dětmi.

Všechny rodiče srdeč-
ně zveme a těšíme se na 
setkání!

RC SLUNÍČKO
Jitka Koperová

V jednom indiánském 
kmeni žila dívka jménem 
Minehaha… 

Kmen byl napaden nepřá-
telskými indiány a rodiče, aby 
dcerku zachránili,  schovali ji 
do hluboké studny. Mineha-
ha jako jediná přežila. Když 
vše skončilo, plakala a pla-
kala, ale místo slz jí tekly 
perly. Když naplakala plnou 
studnu, dostala se ven. 
Dál o jejím životě téměř nic 
nevíme. Mnoho statečných 
bojovníků se již snažilo obje-
vit studnu s pokladem…

7. května 2009
 Minehaha - Smavá voda

Za  zvuku indiánských 
bubnů se začali účastníci 

Boj o perly indiánské MINEHAHY

scházet v indiánském vigva-
mu ke kmenové poradě.

Než však vyrazili na ces-
tu, bylo třeba prozkoumat 
jejich odvahu, statečnost 
a především jejich schop-
nosti. Museli obstát ve 
všech dovednostech, které 
vyžadoval náčelník, jinak se 
nemohli vydat na cestu. Bylo 
třeba naučit se zasáhnout 
přesně cíl, dokázat udržet 
rovnováhu, spolupracovat 
s ostatními, orientovat se 
ve tmě pouze podle sluchu 
a vyrobit si vlastní šíp. 

Bez těchto dovedností 
by nebylo možno obstát na 
strastiplné a dobrodružné 
cestě za pokladem.

Po setmění se bojovníci 
rozdělili na 2 skupiny a kaž-

dá se za pokladem vydala 
sama. Nejednou byli nuceni 
prokázat odvahu,  rychlost 
úsudku a rozhodnost. 

Utrmácení, vysílení, ale 
šťastní bojovníci si po záslu-
ze odpočinuli a... ráno si dali 
dobrou  snídani.

Jiří Pink
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bojanovská kuchyně

Langoše
Recept nám poskytla paní Jarmila Vaculíková. 

Suroviny:
1 kg hladké mouky
½ l mléka
1 bílý jogurt
4 lžíce oleje
1 lžička soli
1 lžička vody
5 dkg droždí (celá kostka)
olej na smažení
Na dochucení: tvrdý sýr, kečup, česnek

Postup:
Rozšleháme droždí s jogurtem a trochou 

mléka. Směs vylijeme do mísy a postup-
ně přidáváme všechny suroviny. Důkladně 

Hawaii

grapefruitový džus   30 ml
ananasový džus 40 ml
smetana  10 ml
led

Na led v šejkru nalijeme výše uvedené 
suroviny a dobře protřepeme. Servírujeme 
do koktejlové sklenice.

promícháme, popřípadě uhněteme na vále. 
Utrhneme kousek těsta a rukama vytvaruje-
me placku (langoš), uprostřed ne moc ten-
kou. Dáme ji na utěrku na chvíli odpočinout, 
nakynout. Připravíme si pánev s velkým 
množstvím oleje a rozpálíme. Placky smaží-
me po obou stranách. Ihned položíme na 
ubrousek, potíráme utřeným česnekem (roz-
mixujeme česnek, trochu vody, olej a sůl) 
a posypeme nastrouhaným sýrem. Nakonec 
dáme kečup a můžeme pokapat tekutou šle-
hačkou.

Připravené množství těsta postačí na cca 
16 placek, velikosti 18 – 20 cm.

Pozor: Zbylé těsto můžeme mít i týden 
v ledničce zabalené v igelit. sáčku. Před 
smažením necháme těsto odstát při pokojo-
vé teplotě.

r ad y,  t i p y

Míchané nápoje pro letní osvěžení

Bílá paní

Curacao Lemon 30 ml
Gin  30 ml
citronová šťáva  30 ml
lžička cukru
led

Do šejkru dáme pár kostek ledu a ostatní 
přísady. Důkladně protřepeme a servíruje-
me v koktejlových sklenicích.
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Francouzský polibek

vanilková zmrzlina  125 ml (1 kopeček)
jogurt dle chuti 100 ml
vanilkový cukr 1 lžička
citronová šťáva 1 lžíce
jakékoliv ovoce na ozdobu (rybíz, jahoda)

Rozmixujeme 125 ml zmrzliny, 100 ml 
jogurtu, vanilkový cukr a citronovou šťávu. 
Naplníme sklenice, přidáme ještě kopeček 
zmrzliny a ozdobíme ovocem.

Mojito orange

40 ml bílého rumu
1  limetka
4 plátky pomeranče
3 lžičky cukru
lístky máty peprné /asi 10/
perlivá limonáda

Do sklenice dáme nakrájenou limetku, 
pomeranč, mátu, cukr a suroviny rozmačká-
me. Na okraj sklenice nasypeme drcený led, 
nalijeme rum a dolijeme perlivou limonádou. 
Podáváme s brčkem.

spor t

Nejen v naší obci, ale 
v celé České republice se 
stává stále populárnějším 
sportem in-line bruslení, to 
je bruslení na kolečkových 
bruslích. 

V pátek 8. května provedla 
firma Sport Kamila a Lyžař-
ské centrum Jiří Košutek 
v naší obci testování in-line 
bruslí. Akce se konala Pod 
Zeleným a byl na ni vstup 
zdarma. Zájemci mohli 
odzkoušet různé typy bruslí 
od rekreačních až po pro-
fesionální. Mohli se nechat 
poučit o vázání, kolečkách 
i ochranných pomůckách.

Důležitým upozorněním při 
tomto atraktivním sportu je 
právě otázka ochrany. Chrá-
niče jsou při in-line brusle-
ní nezbytné. Prodávají se 
v sadách, nebo samostatně. 
Nejdůležitější jsou chrániče 
zápěstní. Ale podceňovat 
nesmíme ani ty ostatní chrá-

In-line zábava
niče (kolenní, loketní, exis-
tují i speciální vypodložené 
kraťasy) a přilbu. Většina lidí 
si chrániče dává na oble-
čení, stejným způsobem je 
zkoušejte už v obchodě. 
Neměly by vás nikde škrtit 
ani být volné. Při pádu oce-
níte, když budete mít chrá-
něné všechny klouby. 

Pro opravdu pohodovou 
jízdu je vhodné vybrat terén 
s co nejhladším povrchem 
silnice. Vhodné je také místo 
mimo běžný dopravní pro-
voz. Oblíbená stezka in-line 
bruslařů je například v Mikul-
čicích (cesta na vykopávky), 
známá je i stezka lesem 
v Ratíškovicích směrem na  
Bzenec.

A.Č.

Dolní Bojanovice 37

se o silné soupeře s širokou 
hráčskou základnou. Tým 
Snippers přijel bojovat o další 
postup do finále MČR s dese-
ti hráči a brankářem. Za tyto 
dva dny odehráli kluci 4 zápa-
sy, kdy jeden vyhráli, jednou 
remizovali a dva prohráli. 
Přesto, že tým nepostoupil, 
odvedl velmi pěkný výkon. Za 
velmi dobré  výkony v těchto 
utkáních byli všichni trenérem 
pochváleni. 

Hokejbal - mladší a starší žáci Snippers Dolní Bojanovice

MLADŠÍ ŽÁCI

Účastí na semifinále MČR 
mladších žáků v hokejbale 
ukončili mladí hokejbalisté 
sezonu 2008/2009.  Ale 
než se do semifinálových 
bojů dostali, čekala je velmi 
perná sezona, ve které naši 
žáci uspěli. 

V této sezoně se utkali 
s hráči HBK Bulldogs Brno, 
SK Jihlava a HBK Kyjov. Ze 
všech utkání s týmy SK Jih-
lava a HBK Kyjov si přinesli 
mladší žáci vítězství, i když 
poslední dva zápasy s SK 
Jihlava byly velmi tvrdým oříš-
kem. Nakonec se podařilo 
soupeře v obou zápasech 
porazit stavem 0:1 a 0:3. 
Jedinou branku prvního utká-
ní dal v poslední sekundě 
první třetiny útočník Jáchym 
Prčík.  Nejtěžší soupeř kluky 
čekal nakonec - HBK Bull-
dogs Brno. Výsledky vzá-
jemných utkání se střídaly. 
Více štěstí nakonec stálo na 
straně HBK Bulldogs Brno. 
Konečné 2. místo a stříbrné 
medaile byly pro naše žáky 
skvělou odměnou. Z tohoto 
místa také postupovali do 
semifinálových bojů MČR .    

Na dobrou výkonnost kluků 
ukazuje i to, že mezi prvními 
10 nejproduktivnějšími hráči 
v této sezoně jsou 4 zástupci 

Snippers a brankář tohoto 
týmu je na 2. místě z celkové-
ho počtu 11 brankářů. 

Semifinále MČR mladších 
žáků v hokejbale se konalo 
o víkendu 16. a 17. května 
2009 v Českých Budějovi-
cích. V tomto semifinále se 
ve své skupině utkali s násle-
dujícími soupeři: HBC Penta 
Most, SK Kometa Polička, 
SK Pedagog České Budějo-
vice a HBC Vsetín.  Jednalo 

Tabulka – mladší žáci 

Poř.  Mužstvo  PZ V VP R P Score Body

1.1.  HBK Bulldogs BrnoHBK Bulldogs Brno 24 18 2 1 3 131:27 59

2.2.  Snippers D.Bojanovice 24 18 0 2 4 122:31 5656

3.3.  SK Jihlava  24 9 0 1 14 104:66 28

4.4.  HBK Kyjov  24 0 0 0 24 12:245 00
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STARŠÍ ŽÁCI 

Ani starší žáci se za své 
výkony v této sezoně stydět 
nemusí. Celkově skončili 
na 4. místě. Před posled-
ními dvěma zápasy s HBK 
Bulldogs Brno ukončil svoji 
činnost v týmu druhý brankář. 
Tím jim chyběly body pro 
účast v další soutěži. Čtvrté 
místo na postup do semifinále 
MČR starších žáků již nesta-
čilo. Přes veškeré útrapy byly 
výkony v této sezoně velmi 
dobré.   

V  n a s t á v a j í c í  s ezo n ě 
2009/2010 přestoupí větši-
na mladších žáků mezi starší 
žáky. Naším přáním je, aby se 
jim dařilo tak, jako mladším 
žákům v letošním roce.

Mnoho kluků z obou týmů 
zastupovalo také své školy 
v turnaji „Hokejbal proti dro-
gám“, který se konal v dubnu 
letošního roku na hokejbalo-
vém  hřišti v Hodoníně.

Tabulka – starší žáci 

Poř. Mužstvo PZ V VP R P Score Body

1.1. HBK Bulldogs BrnoHBK Bulldogs Brno 24 17 1 2 4 129:45 55

2.2. SK Jihlava 24 15 1 3 5 81:37 50

3.3. HBK Kyjov 24 13 2 2 7 80:70 45

4.4. Snippers D.Bojanovice 24 12 2 3 7 77:59 4343

5.5. HBC Rigum Hodonín A 24 9 1 5 9 50:48 34

6.6. Agrotec Hustopeče 24 2 1 3 18 38:128 11

7.7. HBC Rigum Hodonín B 24 3 0 0 21 44:112 99

Sezona klukům sice teď 
skončila, ale nadále trénují. 
V tomto pěkném počasí mají 
již oba tréninky jak v pondělí, 
tak i v pátek přímo na hokej-
balovém hřišti v Hodoníně. 
Výsledky těchto tréninků 
venku jsou potom na celkové 
hře znát. 

Opět  nabízíme možnost 
sportovního vyžití všem, kteří 
by měli zájem. Mohou se 
přihlásit na e- mail: DavidSni-
pers@centrum.cz . 

                                  
 Jana Prčíková

David Vymyslický
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V naší republice jsou stovky rodin, jejichž 
děti se nadstandartně věnují sportu. Celá 
rodina se podřizuje jedinému cíli – úspěchu 
dítěte. Nastavit dětem takové podmínky, aby 
se mohly prosadit ve vrcholovém sportu, není 
jednoduché a ne všem se to podaří. O to víc 
nás těší, že Tomáš Račický, rodák z Dolních 
Bojanovic, si zatím na nedostatek úspěchů 
naříkat nemusí. Po jeho přestupu z Hodo-
nína do brněnské Komety můžeme hovořit 
o nepřetržité linii úspěchů ať už týmových, 
nebo osobních. Tomáš je součástí týmu, 
který byl stanovený výběrem nejlepších hráčů 
z Bratislavy, Břeclavi, Hodonína, Znojma, 
Blanska, Velkého Meziříčí a Brna. Odborníci 
mluví o tomto týmu v superlativech. Zmíněné 
družstvo dosáhlo tolika úspěchů, jakými se 
nemůže pochlubit nikdo jiný.

Co stojí za těmito vavříny? Velká část hráčů 
patří k absolutní republikové špičce a obstála 
by i v mezinárodním srovnání. Tomáš Račický 
je toho důkazem. Je stálým členem první linie. 
Hraje na pozici levého křídla a tradičně patří 
k nejlépe bodujícím hráčům v rámci týmu 
i v konkurenci všech hráčů na mistrovství 
republiky. 

Vedle klubových úspěchů se Tomáš prosa-
zuje i u jiných výběrových týmů. Byl zařazen 
do výběru Jihomoravského kraje nebo napo-
sledy to bylo v dubnu do výběru celé Moravy, 
který startoval na světovém turnaji v Praze 
konaném pod patronací Gordyho Howea.

Za seznamem Tomášových úspěchů se 
skrývá mnohaletá dřina nejen jeho, ale i celé 
rodiny. Výborným způsobem zvládá školu, 
poctivě pracuje na trénincích v Kometě. Ale 

ani to by pro takový úspěch nestačilo. Tomáš 
na sobě pracuje pod vedením svého otce 
individuálně. Rozvíjí se po atletické stránce, 
pracuje na hokejové technice, na technice 
a přesnosti střelby, musí hodně posilovat 
a dbát na rehabilitaci. Bez této přípravy by 
nebylo tak jednoduché prosadit se.

Tomáš si prozatím vede výborně, ale je 
teprve na začátku. Roky, kdy bude moct 
svoji snahu a nadání zúročit, se teprve blíží. 
Přejeme Tomášovi, aby mu vydržel jeho elán 
a úsilí a aby se dokázal poprat o své místo na 
hokejovém slunci. 

R.R.

Mladá hokejová naděje
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úmr t í
Zdeněk Peška  Josefovská 72  23 let 28. března 2009
Marie Vymyslická Zvolence 836  50 let 6. června 2009

matr i ka

sňa tk y

naro zen í

25. 4. 2009 Roman Konečný Dolní Bojanovice 681 
Čejkovice Jana Rajchmanová Čejkovice 719

25. 4. 2009 Martin Zlomek Dolní Bojanovice 30 
Dolní Bojanovice Gabriela Ocetníková Hodonín

9. 5. 2009 Ondřej Plhal Brno 
Dolní Bojanovice Lenka Herková Dolní Bojanovice 129

23. 5. 2009 Miloš Stejskal Dačice 
Dolní Bojanovice Marcela Klučáková Brno

6. 6. 2009 Martin Konečný Dolní Bojanovice 561 
Dolní Bojanovice Martina Konečná Podivín

6. 6. 2009 Martin Hlatký Podivín 
Dolní Bojanovice Leona Prýglová Dolní Bojanovice 821

Terezie Pechová     Záhumenice 923 12. 1. 2009
Iva Pospíšilová        Dlouhá 797 22. 1. 2009
Nela Sochorová      Hlavní 383 26. 1. 2009
Lukáš Koubek         Zvolence 824 2. 2. 2009
Miroslav Baloun      Vrchní Pustá 76 4. 2. 2009
Ondřej Polínek         Josefovská 438 26. 3. 2009
Valentýna Konečná   Lipová 875 27. 3. 2009
Sára Blažejová             Sadová 672 5. 4. 2009
Viktorie Vlašicová       U Školky 370 10. 4. 2009
Jakub Vymyslický        Zvolence 848 24. 4. 2009
Izabela Hromková     Pod Vinohrady 1020 29. 4. 2009
Barbora Sůkopová        Okružní 205 26. 5. 2009
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Co nás čeká

poz vánk y

 4. 7. 2009  Letní večer - Liduška slaví 10 let (Pod Zeleným)
 12. 7. 2009  Koncert CM DANAJ (Pod Zeleným)
 18. 7. 2009  Setkání harmonikářů  (Myslivna)
 1. 8. 2009  Koncert černošského gospelu Breath of Life   

   Ministry & Martin Novak projekt (Pod Zeleným)
 2. 8. 2009  Cesta zarúbaná (u Slovácké chalupy) 
 3. – 8. 8. 2009  Letní kino 
 30. 8. 2009  Zarážání hory a Zahrávání hodů* 
 19. 9. 2009  Soutěž O nejhezčího strašáka z dýně (Myslivna)
 25. 9. 2009  Předhodový koncert skupin a diskotéka
   hraje Propolis a exArgema
 26. 9. 2009  Předhodové zpívání u cimbálu 
 27. 9. 2009  Svatováclavské hody – průvod v 15.30 hod.
   Hraje DH Večerka a CM Jožky Severina  

 28. 9. 2009  Svatováclavské hody 
   Hraje DH Lanžhočanka 
 29. 9. 2009  Svatováclavské hody
   Hraje DH Vacenovjáci 
 4. 10. 2009  Hodky s vinobraním

   Hraje DH Podlužanka
 24. 10. 2009  Odborná přednáška - akupunktura (Obecní dům)
 24. - 25. 10. 2009  Výstava plodů s květinovým aranžmá (Obecní dům) 
 22. 11. 2009  Hudební slavnosti sv. Cecilie 
 6. – 13. 12. 2009  Vánoční výstava 
 18. 12. 2009  Vánoční koncert DH Bojané 

 21. 12. 2009  Vánoční koncert ZUŠ 

*Zarážání hory se letos uskuteční v neděli 30. srpna. 
Po ukončení projde krojovaná mládež obcí za doprovodu dechové hudby Pod 

Zelené. Zde bude pokračovat taneční zábava Zahrávání hodů. 

V neděli 27. 9. 2009 přijede do České republiky Svatý otec Benedikt XVI., kte-
rý bude sloužit mši svatou v Brně na letišti. Z toho důvodu dochází k úpravě 

hodového programu. Průvod krojovaných se posouvá až na 15.30 hod. 
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Pondělí  3. 8. 2009

NESTYDA
Komedie natočená podle bestselleru 

Michala Viewegha. Hlavní hrdina Oskar by 
měl být podle všech předpokladů šťastný. 
Jako manžel, otec a populární moderátor tele-
vizní předpovědi počasí drží v ruce všechny 
trumfy úspěšného muže. Ale začíná ztrácet 
hlavu...
Česká komedie, 2008, 88 min.
Režie: Jan Hřebejk 
Hrají: Jiří Macháček, Pavel Liška, Emília 
Vášáryová, Halina Pawlovská... 

Vstupné 50,- Kč

Úterý 4. 8. 2009

PEKLO S PRINCEZNOU 
Princezna Aneta se nechce vdát za Jero-

nýma ze sousední země, kterému byla jako 
dítě zaslíbena. Král Leopold by rád dceru 
uchránil, ale nemůže porušit královský slib. 
Leopold vymyslí lest... 
Česká pohádka/komedie, 2008, 90 min. 
Režie: Miloslav Šmídmajer
Hrají: Jiří Mádl, Tereza Voříšková, Petr 
Nárožný...

Vstupné 50,- Kč

Středa 5. 8. 2009

HLÍDAČ Č. 47
Distribuční film České televize, který vznikl 

na motivy románu Josefa Kopty. Scénárista 
Eduard Verner ve svém textu vyzdvihl téma 
bolestného údělu člověka poznamenaného 
hrůznými válečnými zážitky, který doufá, 
že ve svém dalším životě najde díky lásce, 
přátelství, práci a rodinnému štěstí ztracenou 
rovnováhu. 
České drama/thriller, 2008, 108 min. 
Režie: Filip Renč
Hrají: Karel Roden nejml., Vladimír Dlouhý, 
Lucia Siposová...

Vstupné 50,- Kč

Čtvrtek 6. 8. 2009

SNĚŽENKY A MACHŘI 
po 25 letech

Sněženky a machři jdou ve stopách životů 
hlavních hrdinů v době, která všechno změni-
la. Jak prošli jejími nástrahami a jaké šrámy to 
na nich zanechalo? Kam chtěli jít, kam došli 
a kam ještě dojdou? 
Česká komedie/drama, 2008, 100 min. 
Režie: Viktor Tauš
Hrají: Michal Suchánek, Veronika Freimano-
vá, Radoslav Brzobohatý... 

Vstupné 50,- Kč

LETNÍ KINO – DOLNÍ BOJANOVICE 2009

Promítá se na fotbalovém hřišti TJ. Začátky jsou vždy ve 21.00 hod.
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Pátek 7. 8. 2009

LÍBÁŠ JAKO BŮH
Hlavní hrdinkou filmu je středoškolská 

profesorka, která řeší prekérní situace v prá-
ci i doma, kde žije s bývalým manželem, 
úspěšným spisovatelem. Její život dále oživují 
ovdovělá sestra, syn i zamilovaná babička, ale 
zejména vztah s lékařem záchranné služby.
Česká romantická komedie, 110 min. 
Režie: Marie Poledňáková
Hrají: Kamila Magálová, Jiří Bartoška, Eva 
Holubová... 

Vstupné 50,- Kč 

Sobota  8. 8. 2009

VÉVODKYNĚ
Podle velmi úspěšné biografické knihy 

historičky Amandy Foreman vznikl film o jed-
né z nejkontroverznějších postav Anglie 18. 
století, vévodkyni Georgianě z Devonshiru. 
Georgiana Cavendish z rodu Spencerů (pří-
buzná princezny Diany) byla na svou dobu 
velmi pokrokovou ženou...
Velká Británie, Itálie, Francie/drama/histo-
rický, 2008, 110 min.
Režie: Saul Dibb
Hrají: Keira Knightley, Ralph Fiennes, Char-
lotte Rampling...

Vstupné 50,- Kč
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i n zer ce

Kuchyně DPS 
nabízí obědy, 

tři druhy jídel po 55,- Kč. 
Rozvoz zajišťuje Charita 

tel.: 518 372 098

AUTOSLUŽBY 
BLAHA JOSEFOV

opravy osobních a dodávkových aut
�

opravy obytných aut a vysokých 
nadstaveb (do 325 cm)

�
moderní diagnostika evropských 

a japonských osobních i dodávkových aut 
�

komplexní servis, pneuservis, prodej pneu
�

náhradní díly a doplňky
�

příprava a zajištění STK, seřízení sbíhavosti

mobil: 603 457 664 �  tel.: 518 372 690
e-mail: servis.vladimir@post.cz

 

BOTEKO, 
VINAŘSKÉ POTŘEBY

přejí všem dětem 
i dospělým

 hezkou dovolenou
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Stanislav Hromek

Žabácká 943
Dolní Bojanovice 696 17

Tel.: 731 460 072
E-mail: stanislavhromek@seznam.cz

 Stavební 
a obkladačské práce 

 Rekonstrukce 
domů na klíč 

Andrea Hromková
Žabácká 943

Dolní Bojanovice 696 17
Tel.: 732 113 417

E-mail: 
andrea.hromkova@seznam.cz

Vedení účetnictví 
a daňové evidence  

Pohřební služba
 Jiří Sobek

Kyjov, Zlatá ulička (nad čistírnou)
Tel.: 518 617 222

Mobil: 602 756 893, 724 238 407

Ždánice - Městečko 
Tel.: 518 633 722

Šardice č. 474 
Tel.: 518 624 431

Tel.: 606 914 613

NONSTOP 

T A X I

LUMÍR JANČÍK
Dolní Bo ja no vi ce

nabízí své služby 
při svatebních a jiných 

společenských 
událostech, také 

o nedělích a svátcích. 

www. taxislovacko.cz

�
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nabízí svým zákazníkům 
široký sortiment 
potravinářského

 a drogistického zboží 
a přejí všem

příjemnou dovolenou.

ŠKOLNÍ JÍDELNA 

Základní školy a mateřské školy 
Dolní Bojanovice 

nabízí obědy 
za cenu 50,- Kč. 

Rozvoz zajišťuje Charita. 
Oběd si můžete objednat 
na tel.: 518 372 189

Společnost Sluneční brána 
(www.sonnentor.cz)

významný výrobce BIO čajů 
a dalších BIO produktů, hledá 
pro svoji centrálu v Čejkovicích 

Obchodního asistenta/ku 
pro tuzemský i zahraniční prodej. 

Hledáme komunikativní osobnost 
se znalostí AJ nebo NJ, 

s řidičskou praxí 
a ochotou cestovat. 

Vaše nabídky pošlete společně 
s životopisem i s platovou 

představou  e-mailem na adresu: 
jobs@slunecnibrana.cz

BRONISLAV TOBOLIČ 

oznamuje, že provádí
čištění, opravy a seřizování 

plynových kotlů.

Mobil: 602 531 523

Březinova 11
695 01 Hodonín
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 Ján Lahvička
 Cihelny 498, Dolní Bojanovice
 Tel.:  518 340 180, 
 Mobil: 733 625 308, 606 614 288

� Potřebujete pojistit život, majetek, vozidlo či podnikání
� Potřebujete zrušit pojištění nebo změnit jeho parametry
� Potřebujete zaplatit, novou zelenou kartu nebo jiný tiskopis
� Potřebujete nahlásit pojistnou událost nebo dohledat platbu

Volejte, pošlete SMS nebo mě navštivte osobně v ulici Cihelny, 
kdybyste mě nezastihli, nechte vzkaz, rád vám pomohu.

KO O P E R AT I VA  U Ž  I  U  N Á S  V  O B C I

Vás srdečně zve do nově otevřeného obchůdku s dárkovým zbožím.
Najdete zde dřevěné kazety na víno, čaje, krabičky různých rozměrů dle přání.

Z dárkového sortimentu nabízíme:
zahraniční vína, destiláty, pravou českou čokoládu, kávu, sypané čaje, 

sklo, porcelán, dřevěné hračky, hrnkové i řezané kytky a mnoho dalšího zboží.
Dřevěné kazety a skleničky si můžete nechat dle přání 

popsat jakýmkoliv textem „gravírovacím laserem“ 
(logo firmy, jméno, gratulace atd.).

Rádi Vám s dárkem poradíme i zabalíme. 
Najdete nás v ulici Prostřední naproti ZUŠ.

Na vaši návštěvu se těší
Dita Bílíková a Marie Trešková

Tel.: 723 758 622, 606 863 662

Truhlářství Petr Bílík



JHF - Kytarový recitál Petra Saidla   29.3. 2009
Foto: Jaroslav Skočik

JHF - Houslový recitál Pavla Šporcla 
5.4. 2009

Foto: Jaroslav Skočik

Velikonoční výstava - vernisáž 12. 4. 2009
Foto: Ing. Zdeněk Pardík

Dívčí vínek 2. 5. 2009
Foto: Jakub Bílek

 JHF - Klavírní recitál Jana Jiraského 22. 3. 2009
Foto: Jaroslav Skočik
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Ubytování nabízíme ve dvou kategoriích - STANDARD 

(*** - s WC, koupelnou, TV, ledničkou) 

a TOURIST (*) v cenách již od 240,- Kč/osobu/noc

s možností snídaně.

Využít lze restauraci s barem, salonek, vinotéku, 

zasedací místnost, prostory pasáže. 

Objednat je možné degustaci regionálních 

vín, ale i kompletní menu za předem 

dohodnutou cenu. Při objednání konzumace 

je nájem prostor zdarma.

ubytování pro vaše hosty
oslavy narozenin
svatby, křtiny
výročí, setkání
schůze,...

CELOROČNÍ  PROVOZ

Informace obdržíte na recepci penzionu nebo na tel.: 775 225 584
e-mail: ubytovani@penzion.vaclav.cz • www.penzion.vaclav.cz

Těšíme se na shledání s vámi v našem penzionu.

Zpravodaj Obecního úřadu Dolní Bojanovice vychází čtyřikrát do roka.

Řídí redakční rada, odpovědná redaktorka: Andrea Červenková

Členové rady: Ing. David Frolec, Zdislava Michnová, Jaroslav Skočík

Korektury: Mgr. Hana Martínková

Grafická úprava a tisk: Tiskárna LELKA, Dolní Bojanovice

Registrační číslo vydané 28. 6. 2001 Ministerstvem kultury ČR - MK ČR E 12438. Náklad 1.300 ks 

Redakční rada ZPRAVODAJE si vyhrazuje právo na úpravu a krácení rukopisů, 

při výběru dává přednost textům stručným a věcným.

Uzávěrka Zpravodaje 2/2009 - 31. 5. 2009 � e-mail: kultura@dolnibojanovice.cz

Foto vnější strana obálky: Jaroslav Skočík



Nehledej krásu, ta srdce nemá.
Hledej srdce, krása přĳ de sama.
 

Nepos


